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XVI  SINODES KĀRTĪBAS RULLIS  
 

1. LELBA augstākās lēmēja tiesības pieder LELBA Sinodei, atskaitot jautājumus, kas ir Latvijas 
Evaņģēliski luteriskās Baznīcas pasaulē Baznīcas Virsvaldes vai LELBP Archibīskapa 
atbildību jomās. Sinodi sasauc Pārvalde, un tā izziņojama vismaz 2 mēnešus pirms sanākšanas. 
Sinode ir pilntiesīga pie jebkuŗa dalībnieku skaita. 

2. Sinodi atklāj Pārvaldes priekšnieks/ce. Sinodes sēdes vada prezidijs, kas sastāv no LELBA 
Pārvaldes priekšnieka, tā vietniekiem un 2 Sinodes apstiprinātiem prezidija locekļiem. Sēdes 
protokolē 3 Sinodes izraudzīti sekretāri, bet protokolu rediģē Pārvaldes sekretārs. [Sēdes 
protokolē LELBA Pārvaldes sekretārs un 2 Sinodes izraudzīti protokolisti.] Protokolējami 
vienīgi lēmumi un sēžu gaitas norise. 

3. Sinode ievēl 4 balsu skaitītājus, Rezolūciju komisiju un komisijas specifisku jautājumu 
kārtošanai un projektu izstrādāšanai Sinodes laikā. 

4. Sinodē ar balsstiesībām piedalās LELBA Satversmes 6. pantā minētās personas: LELBP 
Archibīskaps, Amerikas kontinentos dzīvojošie LELBP Baznīcas Virsvaldes locekļi, LELBA 
Pārvaldes locekļi un revidenti, LELBA nozaru un pastāvīgo komisiju vadītāji; mācītāji un 
diakoni, kuŗi atrodas LELBA garīdznieku sarakstā, katra apgabala Dāmu komiteju referente un 
draudžu delegāti. 

Katra draudze, kuŗas sastāvā pēdējo trīs gadu laikā ir vismaz 20 pilntiesīgi aktīvi draudzes 
locekļi, par kuŗiem ir samaksātas šīs Baznīcas noteiktās nodevas, un kuŗā ir notikuši vismaz 6 
dievkalpojumi gadā (vismaz 1 no tiem ar Svēto Vakarēdienu) latviešu valodā var sūtīt 1 
balsstiesīgu delegātu.  

Katrai draudzei ir viens delegāts no katriem pilniem vai nepilniem pilntiesīgiem, aktīviem 
250 locekļiem, par kuŗiem ir samaksātas LELBA noteiktās nodevas. 

Prasības par 3 gadu periodu nav attiecināmas uz jaundibinātām un apvienotām draudzēm 
pirmajos 3 gados. 

5. Sinodes balsstiesīgo dalībnieku sarakstu sastāda, un pārbauda LELBA Pārvaldes izraudzīta 
Mandātu komisija, un apstiprina LELBA Pārvalde. Balsošanas norisi vada Sinodes ievēlētie 
balsu skaitītāji, un pārbauda LELBA Revīzijas komisija. Balsstiesīgajiem piesūtīs caur epastu 
piekļuvi balsošanas zīmēm. Balsošana noslēgsies pusstundu pēc balsošanas atklāšanas.  

6. Sinode pieņem savus lēmumus ar vienkāršu balsu vairākumu, izņemot Satversmes 16., 40., 42. 
un 43. pantos paredzētajos gadījumos. Balsošanā “atturos” balsojums netiek pieskatīts pie 
nodotajām balsīm, izņemot gadījumus, kad Satversme pieprasa absolūto balsu vairākumu.  

7. Balsošana izdarāma atklāti, izņemot, ja aizklātu balsošanu pieprasa 1/3 Sinodes balsstiesīgo 
delegāti. Aizklāta balsošana izdarāma, ja balso par personām, bet arī tad var balsot atklāti, ja 
visi Sinodes balsstiesīgie delegāti tam piekrīt. Balsīm daloties līdzīgi, izšķīrēja balss ir 
balsošanas laikā sēdes vadītāja balss. 

8. Pārvaldes priekšnieka, kā arī pārējo 3 garīgo un 3 laicīgo Pārvaldes locekļu, un Revīzijas 
komisijas 3 locekļu ievēlēšanas kārtību nosaka sevišķa Vēlēšanu instrukcija. 

9. Debatēs atsevišķiem runātājiem atļautais laiks nevar pārsniegt 3 minūtes. 
10. Visas proponētās rezolūcijas jāiesniedz Sinodes Rezolūciju komisijai rakstiski. 
11. Sinode nākamā sēdes dienā apstiprina iepriekšējās dienas sēdes protokolu. 
12. Ja kādu darba sekas jautājumu nevar izlemt paredzētajā laikā, tas atliekams uz darba sekas 

pēdējo punktu: “Nepabeigtas lietas”. 
13. Jautājumus lūdzam ierakstīt ZOOM “chatā”. 
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VĒLĒŠANU INSTRUKCIJA 
 

Pārvaldes priekšniekam (sekojam senai kārtībai): 
• LELBA Pārvaldes priekšnieka amata kandidāti ir visi ordinētie LELBA mācītāji, kas 

vēlēšanu brīdī kalpojuši latviešu draudzēs, kam vēlēšanu brīdī kopš ordinācijas mācītāja 
amatā ir pagājuši ne mazāk kā 10 gadi, un kas nav pārsnieguši 72 gadu vecumu. Sekojot 
Baznīcas senajam vēlēšanas procesam - “Ecclesiastical ballot” - visi LELBA mācītāji, kas 
atbilst uzskaitītām kvalifikācijām, ir uzskatāmi par kandidātiem; 

• LELBA Pārvaldes priekšnieku Sinode ievēl atsevišķā balsojumā ar Sinodē reģistrēto 
balsstiesīgo delegātu absolūto balsu vairākumu; 

• nelūdzot nevienam izteikties, sinodāļi izvēlas vienu garīdznieku no izsniegtā saraksta – 
iesniegtie vārdi veido pirmo balsošanas kārtu. 

• ja pirmajā balsošanas kārtā neviens garīdznieks nav saņēmis absolūto balsu vairākumu, seko 
otrā balsošanas kārta.  

• Sinodāļus iepazīstina ar 2 augstāko balsu skaitu ieguvušajiem kandidātiem un lūdz tiem 
izteikties. Ja gadītos, ka no tiem kāds nav gatavs uzņemties Pārvaldes priekšnieka 
pienākumus, tad balsu skaitu secībā nākamais kļūst par kandidātu otrā balsošanas kārtā. 
Balsojumā jābūt 2 kandidātiem. 

• Par LELBA Pārvaldes priekšnieku ir ievēlēts tas kandidāts, kas ieguvis vienkāršu balsu 
vairākumu. 

 
Pārvaldes locekļiem: 

Vispirms balso par Pārvaldes lajiem, tad par garīdzniekiem. Abi balsojumi seko šai kārtībai: 
• Nominācijas komisija sniedz savu ziņojumu par uzstādītiem kandidātiem; 
• Sinodāļiem dod iespēju kandidātu sarakstu papildināt ar kandidātiem, kas ir LELBA 

draudzes pilntiesīgi locekļi, kuŗi ir nokārtojuši savas saistības ar savu draudzi 
(garīdzniekiem, jābūt LELBA garīdznieku sarakstā); 

• Sinodāļus iepazīstina ar kandidātiem; 
• Balsojumā katrs balso par ne vairāk kā 3 kandidātiem katrā grupā. 

 
Revīzijas komisijas locekļiem: 

• Nominācijas komisija sniedz savu ziņojumu par uzstādītiem kandidātiem; 
• Sinodāļiem dod iespēju kandidātu sarakstu papildināt ar kandidātiem, kas ir LELBA 

draudzes pilntiesīgi locekļi, kuŗi ir nokārtojuši savas saistības ar savu draudzi 
(garīdzniekiem, jābūt LELBA garīdznieku sarakstā); 

• Sinodāļus iepazīstina ar kandidātiem; 
• Balsojumā katrs balso par ne vairāk kā 3 kandidātiem. 

  



 3 

S P Ē K S  N E S P Ē K Ā  
LELBA XVI SINODES DARBA GAITA 

2021. gadā 24. un 25. aprīlī 
(Laiki – Eastern Daylight Time) 

 
 

Sestdien 24. Aprīl ī  
 

9:30 Pieslēgšanās & sasveicināšānās – virtuālās ‘iepazīšanās grupās’ 
10:00 XVI SINODES atklāšanas svētbrīdis – vada prāvests Gunārs Lazdiņš 
 Sinodes atklāšana 

§ prezidija, sekretāru, balsu skaitītāju un rezolūciju komisijas izraudzīšana;  
§ mandātu komisijas ziņojums;  
§ darba sekas un kārtības ruļļa pieņemšana; 
§ ziņojumi un norādījumi.  

  

PĀRTRAUKUMS   
 LELBA Darbības pārskati un ziņojumi 

§ LELBA Pārvalde 
 Pārvaldes priekšnieks: prāvests Gunārs Lazdiņš  

Pārvaldē darbojās:  
Prkš  garīgais vietnieks: 
prāvests Davis Kaņeps 
Prkš laicīgā viet.: Sandra Kalve 

Sekretārs: Edvards Hess 
Kasieris: Andris Celcherts 
prāveste Dr. Sarma Eglīte  
mācītājs Dāgs Demandts 

XV Sinodes rezolūciju izpildījums  
§ Apgabalu garīgo vadītāju ziņojumi 

o Austrumu apgabala garīgā vadītāja - prāveste Anita Vārsberga-Pāža 
o Rietumu apgabala garīgā vadītāja - prāveste Dr. Daira Cilne 
o Vidienes apgabala garīgā vadītāja - prāveste Dr. Sarma Eglīte 
o Kanādas apgabala garīgāis vadītājs - prāvests Dāvis Kaņeps 

§ Nozaŗu ziņojumi:  
o Ārmisijas - mācītāja Dr. Dace Skudiņa 
o Baznīcas liturģijas un mūzikas – prāveste Dr. Sarma Eglīte 
o Dāmu komiteju – Daina Lazdiņa 
o Evaņģēlizācijas – vieta vakanta 
o Archīvs – Juris Pūliņš 
o LELBA mājas lapa – Patrīcija Briķe-Safina 
o Jaunatnes – mācītājs Dags Demandts 
o Kristīgā audzināšanas – Rūta Abakuka 
o LIRS – mācītāja Dr. Kristīne Sūna-Koro 
o Namturības – Voldemārs Pelds 
o Pālīdzības Latvijā – Sandra Kalve 
o Statistikas – prāvests Dāvis Kaņeps 
o Teoloģijas – prāveste emeritus Ilze Kuplēna-Ewart 
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PUSDIENAS 
14:00  “Kas augšāmcelsies no mēra kapa?” Ievads: mācītājs Laris Saliņš  

 Pārrunas mazās grupās par pandēmijas laikā pieredzēto, zaudēto un iegūto 
15:15  Pārvaldes priekšnieka/ces vēlēšanu 1. gājiens – vada Sandra Kalve 
 (elektroniskā balsošana noslēgsies 15:45) 
 

PĀRTRAUKUMS 
16:00  Pārvaldes priekšnieka/ces vēlešanu 1. gājiena rezultātu paziņošana 
 Archibīskapes Laumas Zušēvicas ziņojums 
 Pārvaldes priekšnieka/ces velēšanu 2. gājiens – ja nepieciešams 
 Kandidātu iepazīstināšana, balsošana (elektroniskā balsošana noslēgsies pusstundas laikā) 
 Pirmās dienas noslēgums – norādījumi nākamai dienai 
 Vakara lūgšana – vada prāvests emeritus Ivars Gaide 
 Pārvaldes priekšnieka/ces vēlēšanu 2. gājiena rezultātu paziņošana 
 Sadraudzība – pulcēšanās pusstundu pēc sēdes noslēguma. 
 

Svētdien 25. aprī l ī  
9:45 Pieslēgšanās 
10:00 Rīta lūgšana – vada diakone Guna Reine 
 Sestdienas protokola pieņemšana 
 Ziņojumu turpinājums – (būs pārtraukums): 

§ LELBA kasieris  
§ Rītdienas fonds  
§ Revīzijas komisija 
§ 2021. gada budžets 
§ LELBA Satversmes projekta komisijas ziņojums – jautājumi un balsošana 
§ Rezolūciju komisijas 1. ziņojums 

Pārvaldes locekļu vēlēšanas (nominācijas komisijas ziņojums, kandidātu iepazīstināšana): 
§ Pārvaldes laju locekļi 
§ Pārvaldes garīgie locekļi 

Revīzijas komisijas locekļu vēlēšanas 
PUSDIENAS  
14:00 Vēlēšanu rezultātu paziņojums 
 Rezolūciju komisijas 2. ziņojums  
 Nepabeigtas lietas 
 Pateicības 
 XVII Sinode 
17:00 Sinodes noslēguma dievkalpojums ar Pārvaldes un Revīzijas komisijas ievešanu amatā –vada 

archibīskape Lauma Zušēvica 
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DARBĪBAS PĀRSKATI 
 

LELBPasaulē ARCHIBĪSKAPE Lauma Zušēvica. 
 
Parasti  LELBA Sinodes notiek rudenī,  tuvu Pļaujas svētkiem.  Svētbrīžos bieži dzirdam piemērotus 
lasījumus par uzdevumu saņemt un pateikties par Dieva žēlastības piešķirtajiem zemes augļiem un žēlastības 
veltēm. Šogad?  Mēs pulcējamies pandēmijas un krīžu izmainītā pasaulē ne tikai pavisam citā veidā, bet arī 
citā gadalaikā! Un varbūt, ka tā ir labi, jo pavasarī atplaukst daba un atjaunojās cerība! Kam mēs kā Baznīca 
ceram tieši šajā laikā? Varbūt ceram, lūdzam, lai pasaule taptu dziedināta, kuŗā katrs gan fiziski, gan garīgi 
atveseļotos?   
 
Nāk prātā Lūkas evaņģēlijā atstāstītais notikums (17:11-19), kad:   “Ceļā uz Jeruzālemi Jēzus nonāca apvidū 
starp Samariju un Galileju…” Arī mēs atrodamies apvidū starp mazāk pazīstamu pasaules daļu un to, kurā 
parasti esam darbojušies. Kā toreiz Jēzus. Seko desmit spitālīgo dziedināšana.  Zīmīgi, ka spitālības slimība 
bija vienojusi tos, kas citkārt būtu palikuši svešinieki. Slimība nevienu nešķiroja. Visi meklē pēc 
dziedināšanas, un sauc:  “Jēzu, Mācītāj, (Meistar) apžēlojies par mums!” Viņš pavēlēja doties rādīties pie 
priesteriem, kā bauslībā paredzēts, bet jau ceļā visi desmit tiek dziedināti. Tas ir zīmīgi.  Visi tapa veseli, 
kaut visi nebija jūdu tautai piederīgi. Tomēr tikai viens no desmit atgriezās pateikties.  Vai tie deviņi skriešus 
devās pie savām ģimenēm, no kurām tik ilgi bija attālināti? Samarietis, slavējot Dievu, tomēr griezās atpakaļ 
pateikties un dzirdēja Jēzus spēcīgos vārdus: “Celies, ej, tava ticība tevi ir izglābusi!”  Citos tulkojumos?  
“Tava ticība tev palīdzējusi”,  angliski, daudz variantu: “your faith has helped you, healed you, saved you, 
made you whole”. 
 
Kā mēs šo teikumu tulkojam, ir svarīgi. Vēl svarīgāk, kā mēs tālāk sludinām un, jo sevišķi tiem, kam varbūt, 
ka visi notikumi smagi pārbaudījuši ticību un izraisījuši jautājumus, kā tiek definēta ticība.   Vairāk kā gadu 
LELBP atbildīgi ir meklējusi, kā šajos apstākļos uzticīgi kalpot Kristum un līdzcilvēkiem.  Kā toreiz 
spitālība,  tā tagad Covid-19, slimība nešķiro cilvēkus pēc tautības, ādas krāsas, vai pēc piederības reliģijām, 
baznīcām vai draudzēm. Covid-19 krustojis robežas starp valstīm, bagātiem un nabagiem, jauniem un 
veciem. Paši vēl gaidām uzzināt, kad bez bailēm varēsim pārkrustot robežas un atkal būt kopā.  
 
LELBA draudzes atšķirīgi lēmušas,  kad pulcēties klātienes dievkalpojumos, kad un kā dalīties Svētā 
vakarēdienā. Domas dalās gan garīdznieku, gan draudžu locekļu vidū.  LELBP garīdzniekus esamu aicinājusi 
4. maijā sanākt Zoom, lai uzklausītu  Dr. māc. Kristīnes Sūnas-Koro teoloģiskās un pastorālās refleksijas par 
tēmu: “Sv. Vakarēdiena sakraments pirms un pēc globālās pandēmijas: Izaicinājumi un Risinājumi.” Pēc tam 
sekos pārrunas.   
 
Esmu piedalījusies konferencēs par līdzīgiem jautājumiem, ko rīkojusi Pasaules Luterāņu Federācija, (PLF)  
GEKE, (tas ir “Communion of Protestant Churches in Europe” un Porvo. Pozitīvi, ka šobrīd virtuālā pasaule 
paplašinājusi iespējas vairākiem piedalīties, neizdodot līdzekļus. Turpinu uzturēt kontaktu arī ar Pasaules 
Baznīcu Padomi (“World Council of Churches”),  Anglikāņu baznīcu Lielbritānijā un Vācu baznīcu un citām 
organizācijām.  Esmu ar lūgšanu ievadījusi ALA kongresu, piedalījusies PBLA sēdē, sniegusi intervijas 
Latvijā. Paldies arch. emer. Elmāram Ernstam Rozītim, kas Vācijā mūs ir pārstāvējis dažās konferencēs.  PLF 
asambleja  paredzēta 2022. gada jūnijā Krakovā, Polijā.  Pasaules Baznīcu Padomes asambleja paredzēta 
2022. gada vēlā vasarā Vācijā. LELBP pilda visus finansiālos pienākumus šajās organizācijās, kas sniedz 
palīdzību tur, kur vislielākās vajadzības un humanitārās krīzes. Visām baznīcām rūp ne tikai pandēmijas 
sekas, bet augošais politisko krīžu skaits, kas vairo nemierus, ekstrēmas reakcijas un bēgļu traģēdijas.  
LELBP līdz ar visu latviešu tautu lūdz, lai Dievs pasargā gan Latviju, gan kaimiņzemes no Krievijas 
agresijas.   
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Liels laiks tika veltīts Sadarbības padomes darbam ar Latvijas evaņģēliski luterisko baznīcu.  Kopā pavadītās 
dienas Dublinā bija intensīvas.  Bija labi sanākt un vismaz identificēt to, kas mūs vieno, kas šķir.  Tiesvedības 
pret LELBP šobrīd pārstājušās.  Aizputes Sv. Jāņa draudzes dievnams paliek mūsu Latvijas apgabalam, 
Valtaiķu dievnams LELB.  Vēl paliek jautājumi par Liepājas Krusta draudzes dievnamu.  Vēl nav nokārtots 
jautājums par Rīgas Sv. Pēteŗa katedrāli.  Sarunas turpinājās.  Paldies visiem mūsu pārstāvjiem:  prāv. 
Gunāram Lazdiņam, Sandrai Kalvei, prāv. Kārlim Žolam, māc. Dr. Dacei Balodei, māc. Varim Biteniekam, 
nesenāk Bīskapei emer. Lielbritānijas lut. Baznīcā, māc. Jāna Jēruma-Grīnbergai, un prāv. Ievai Puriņai. Arī 
es piedalos. 
 
Šajā laikmetā, kad aug sekularizācija, humānisms, domstarpības un asums starp konfesijām un baznīcām,  
LELBP  turpina  sludināt evaņģēliju tā būtībā. Esam centušies meklēt, kā izmantot visjaunākos atzinumus 
un tehnoloģijas, lai Kristus vēsts tiktu, ja drīkstu tā teikt,: ‘atpakota’ un atkomplicēta.  Varbūt pašiem 
nemanot, noticis,  ka tik vērtīgi un labi sagatavoti virtuālie svētbrīži, dievkalpojumi, Zoom lūgšanas, pat 
daudzi tiešsaistē pārraidītie dievkalpojumi, gandrīz  visi kļuvuši īsāki.  Vērts padomāt, kādēļ.  Vai, no mājām 
piedaloties, būtu grūtāk pavadīt stundu, kā samērā tradicionāli esam darījuši, dievnamos sanākot?  Vai kādam 
pietrūcis tas, ko esam ‘izņēmuši’ vai neielikuši?  Vai arī pēc pandēmijas tā turpināsim? Aicinu to pārrunāt 
draudzēs. 
 
Paldies visiem, kas tik uzticīgi kalpojiet un vadiet LELBA draudzes un jau tagad pārdomājiet, kā tālāk 
aprūpēsiet draudzes locekļus, kuriem sakrājušās dvēseles sāpes un sēras ne tikai par mirušiem piederīgiem, 
uz kuru bērēm pat netika, bet arī par zaudēto laiku ar  ģimenēm vai draugiem.  Ko darīt, ja radušās dziļas 
domstarpības, kas šķeļ draudzi?  Kā LELBP Virsvalde un es varam jums palīdzēt?  2022 BGG būs veltīta 
šādiem  jautājumiem. Vairāk dalīsimies ar vērtīgiem materiāliem, ko varat atrast mūsu mājas lapā,  
lelbpasaule.lv. To uztur māc. Tālis Rēdmanis, māc. kandidāts Imants Miezis, Patrīcija Briķe-Safina un Baiba 
Rēdmane. Paldies par LELBA finansiālo atbalstu!  Lūdzu, iesūtiet to, ar ko vēlaties dalīties ar LELBP un, jo 
sevišķi, ar  tiem, kuri varbūt nav nevienā draudzē, bet meklē garīgo maizi. Ceru arī, ka patiešām drīz varēsim 
izveidot un noturēt laju kursus ne tikai LELBA, bet LELBP ietvaros.  
 
Šajā ziņojumā par manu darbu kopš pēdējās Sinodes sīki neatkārtošu, jo tas jau aprakstīts Baznīcas gada 
grāmatās. Mums šī ir vienīgā publikācija un tai ir milzīga, paliekoša vērtība. 
Pēdējos trīs gados daudz esam meklējuši vēsturiskus dokumentus, kas pierādītu mūsu LELBP pēctecību, tos 
bieži esam atraduši tieši BGG! Meklējot vēsturiskos dokumentus, atklājām vajadzību izveidot LELBP 
arhīvu. Čikāgas Ciānas draudzes telpās atrodas LELBA arhīvs, ko ilgus gadus pārraudzījis Juris Pūliņš, par 
ko esam viņam pateicīgi, bet arhīva novietojums varētu arī mainīties.  LELBP Virsvalde meklē kādu 
dievnamu/īpašumu Rīgā,  kur mēs varētu arī iekārtot LELBP arhīvu. 
 
Kopš pēdējās Sinodes, liekas, vēsturiski nozīmīgākais notikums bija mūsu Baznīcas nosaukuma pārmaiņa.  
2020. gada 7. oktobrī Sinodālā balsojuma rezultātā:  “ Latvijas evaņģēliski luteriskās Baznīcas ārpus 
Latvijas” pārtapa par  “Latvijas evaņģēliski luteriskā Baznīca pasaulē.”  (LELBP). Tas bija vēl viens solis 
tuvāk procesam, kad  LELBP Latvijā  iesniegs visus vajadzīgos dokumentu valsts Uzņēmumu Reģistram. 
Drīz spersim nākamo soli un jūs saņemsiet pārstrādātos LELBP Darbības noteikumus ar aicinājumu tos 
apstiprināt. Lūgsim Latvijas valsti piešķirt LELBP citām baznīcām līdzvērtīgu, legālu statusu, nezaudējot 
mūsu pēctecību. Arvien tiek risināti jautājumi par mūsu Baznīcas inkorporācijām Kanādā un ASV. 
 
Paldies Dievam, Baznīcas Virsvaldes un Prezidija locekļi tik  apzinīgi un labprātīgi veic savus uzdevumus.  
Paldies visiem, kas no LELBA kalpo Virsvaldē!  Neviens nespēj atmaksāt jums par tām  darba stundām, ko 
ziedojiet Dieva darbam!  LELBP  bez jums nevarētu veikt savu darbu!  Iedomājos kā tika atbalstīta Kalamazū 
latviešu draudze, kad nodega dievnams!  Cik zīmīgi, ka draudze drosmīgi lēmusi un jau būvē jauno 
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dievnamu!  Mēs esam svētīti ar jums! LELBP svētī jūsu lielā dažādība, varbūt tas ir arī tādēļ, ka dzīvojam 
visās pasaules malās, bet mūs vieno mūsu Pestītājs. 
 
Te īss ieskats, kas mēs esam: LELBA  ir 50 garīdznieki un 49 draudzes; Austrālijā un Jaunzēlandē  ir 5 
garīdznieki un  6 draudzes; Latvijā 13 garīdznieki un 6 draudzes (ir arī  1 draudze Sanktpēterburgā);  
Lielbritānijā 5 garīdznieki, 6 draudzes; Īrijā ir viena draudze un 1 garīdznieks; Vācijā ir  10 garīdznieki un  
17 draudze; Beļģijā ir 1 draudze; Nīderlandē 1.; Zviedrijā ir 5 garīdznieki un 5 draudzes (prāv. emer. Kārlis 
Žols kalpo Latvijā un Zviedrijā.) 
LELPB kopā:  89 garīdznieki  un 92  draudzes.   
 
LELBP Virsvalde caurmērā sanāk ik pa sešām nedēļām.  Virsvaldes Prezidijs sanāk mazliet retāk. Plenārsēdi 
būtu jāsasauc ik pa trim gadiem.  Pēdējā bija Rīgā, 2018. gadā.  Covid-19 ierobežojumu dēļ, tāda tuvākā 
laikā nav paredzēta.  Turpretim, tiek apsvērta iespēja virtuālajā platformā pirmo reiz sasaukt visas LELBP 
Sinodi! Tas nekad nav noticis!  Kas par iespēju satikt kristīgās māsas un brāļus no visām mūsu draudzēm!   
 
2020. gada Adventa laikā rīkoju pārdomu vakarus mūsu iecirkņu/apgabalu piederīgiem.  Esmu centusies būt 
klāt, kad aicināta, rakstīt, kad varu. Ar prieku biju  daļa no tiem, kas veidojuši kopējos dievkalpojumos, par 
to koordinēšanu pateicos prāv. Dr. Sarmai Eglītei. 2021. gada sākumā aicināju ik pa divām nedēļām LELBP 
tikties un pārrunāt Bībeles lasījumus. Šīs sanāksmes bijušas svētīgas! Atklājās, kā Bībele arvien var būt mūsu 
dzīves un darbības rokasgrāmata!   
 
Apmeklēju Sinodes un konferences Latvijā, Vācijā, Lielbritānijā, Zviedrijā un Austrālijā.  2020. gada janvārī 
biju Melburnas un Adelaides draudzēs, un mācīju Annas Ziedares vasaras vidusskolā. Šajā laikā dziļi 
piedzīvoju Svētā Gara klātieni. Arī tad, kad virtuāli mācīju Gaŗezera jauniešus. Esmu pārliecināta, ka Dievs 
aicina paplašināt mūsu darbu ar jaunatni un bērniem.  Top domas, kā izveidot jaunus mācības materiālus. 
Lūdzu, nāciet palīgā, lai nekad nemainīgo Kristus patiesību mēs spētu ietērpt mūsdienīgākā, jauniešiem un 
bērniem saprotamā valodā.  
 
Kopš 2017. gada oktobra Dieva mierā esam pavadījuši uzticīgus Kristus kalpus: diakonu Indriķi Kaņepu; 
diakonu Frici Sīpolu; diakoni Mildu Dauku, diakoni Abiju Ventu; māc. Brigitu Saivu; māc. Dr. Imantu 
Alksni; māc.  Ainu Pūliņu; māc. Vitautu Grīnvaldu; māc. prof. Dr. Egilu Grīsli; māc. Edgaru Petrēvicu; 
diakoni Rutu Bambani; māc. Dr. Idu Ņinu Rautenšildi, diakoni Ainu Avotiņu un māc. Leonu Vīksni. Mūžīgu 
mieru, Dievs, dod, kas lai pieņem mūsu pateicību par viņu uzticīgo kalpošanu. 
 
Mūsu Baznīcas misijas lauks paliek, un ir labi, ka vairāki ir atsaukušies Kristus aicinājumam tajā kalpot! 
Kopš pēdējās Sinodes bija tas gods un prieks ordinēt LELBP Virsvaldes apstiprinātos kalpus:  māc. Dr. Aivu 
Rozenbergu-Drummond; māc.Daci Balodi, māc. Rudīti Losāni,  un diakoni Gunu Reinu. LELBP uzņēma 
garīdzniekus māc. Zigmāru Ziemani, māc. Rolandu Eimani un māc. Aināru Kostandu. Vēl ceram, ka LELBP 
ienāks māc. Guntars Bukalders. Šobrīd ordināciju gaida Virsvaldes apstiprinātie māc. kand.  Imants Miezis 
Īrijā un diakona amata kandidātes Lilija Tenhagena Vācijā un Inta Meiere Zviedrijā.  Uz LELB pārgāja māc. 
Viesturs Bambans. 
 
Tuvākā laikā iesāksies Bīskapa/es vēlēšanas process.  Virsvalde ar pateicību apstiprināja Sietlas draudzi vadīt 
šo svarīgo darbu.  
 
Pēc šīs Sinodes, notiks vairākas pārmaiņas LELBA, tātad arī LELBP vadības lokā. Milzīgs liels paldies 
visiem, kas nesuši tādu svētību mūsu kopējam darbam! Vai esat kalpojuši dažus, vai daudzus gadus, jūsu 
darba augļi paliks un zinu, ka Kristus pats atklās, kā Viņš tālāk jūs saistīs savos uzdevumos.  Pēc 16 
nokalpotiem gadiem kā LELBA pārvaldes priekšnieka asistente, Tija Abula sāks jaunu dzīves posmu. Pati 
viņa bijusi pārvaldē, vienmēr bijusi gatava veikt uzdevumus, ko no viņas prasīja sakarā ar BGG, Sinodēm, 
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Draudžu dienām, kur nu vēl ik dienas ienākušiem lūgumiem.  Paldies, Tija!  Lai Dievs svēta, ieejot nākamajā 
dzīves posmā!   
 
No sirds pateicos visiem, kas ziedojiet savu laiku, talantus un līdzekļus gan LELBA, gan LELBP!   Paldies 
arī tiem, kas ziedojuši LELBP Misijas fondam. Lūdzu, ziedosim atkal. Misijas fonda līdzekļi dāvinājuši 
pabalstus mūsu garīdzniekiem gan Latvijā, gan Īrijā, lai viņi varētu kalpot un no jauna veidot draudzes! Ja 
Dieva Gars dāvina, ka paveras durvis, līdzekļu trūkums lai netop par kavēkli Kristus darbam. Dievs lai svēta, 
ka arvien aug skaits, kas sadzird arī caur mūsu kalpošanu Kristus vārdus: “Celies, ej, tava ticība tev 
palīdzējusi/glābusi/darījusi veselu!” Viņa žēlastībā lai aug mūsu spēks, ka arī caur mūsu kalpošanu Viņa 
Baznīca top svētīta un Viņš pats pateicībā godināts! 
 
Kristus mīlestībā, 
Jūsu 
+ Lauma 
 

LELBA PĀRVALDES PRIEKŠNIEKS - prāv. Gunārs Lazdiņš. 
 

“Tas darbs, Kungs Jēzu, viss ir Tavs, Tas darbs, ko darām mēs, Un tādēļ, ka šis darbs ir Tavs, Tas zels 
un pastāvēs…” 

 
Šajā laikā visus skāris liels izaicinājums – globālā pandēmija. Mūsu gadskārtējā SINODE aizkavējas 6 
mēnešus.  Piedzīvojam to, ka cilvēces pastāvēšanas  šķietami lielākais apdraudējums ir vīruss un tā izraisītās 
sociālās un ekonomiskās sekas. Tas liek mums pievērsts vairāk uzmanību ne tikai savai fiziskajai veselībai, 
bet arī domāt par savu garīgo veselību. Trīs ar pus gadi ir pagājuši kopš mūsu pēdējā SINODE Kanādā. Bet, 
pēdējā gada laikā esam bijuši un vēl esam, aicināti atbildēt jautājumus: Cik stipri mēs patiesībā esam? Cik 
stipra ir mūsu LELBA Baznīca un draudzes? Cik gatavi esam šādiem pārbaudījumiem, lai tos izturētu un 
turpinātu augt? Cik ilgi vēl līdz pierastajai ikdienai? Un ko no šī laika būsim mācījušies? 
 
Mūsu ikdiena un laiks ir mainījies, bet Dieva Vārds turpina pastāvēt. Tas palīdz  saskatīt, vai mūsu ticība un 
kalpošana ir tas stiprais pamats un nemainīgais Evaņģēlijs kuru nespēj iznīcināt neviens vīruss. Būsim savā 
dzīvē stipri  ticībā Kristum, kas rūpējas par savu un draudzes garīgo veselību, kas ir pamats mūsu  kalpošanai 
Dievam un sabiedrībai. 
 
Turpināsim lūgt un strādāt lai stiprinās mūsu piederības apziņa visai latviešu saimei. LELBA ir turpinājusi 
veicināt  saskaņotu darbu gan attiecībā uz LELB, gan arī LELBA un LELBP. Tas ir prasījis daudz rūpju, 
pacietības un ilgu stundu pie ZOOM un ceļojumos.  
 
Mums ir labs iemesls pateikties Dievam par Viņa vadību atbildētām lūgšanām. 
Pēc mūsu XV SINODES, satiekoties ar jaunievēlēto LELBA Pārvaldi, mūsu pirmais  darbs bija pārrunāt 
turpmākā darba stratēģisko plānu. Pārvalde izvērtēja visas SINODES laikā iesniegtās rezolūcijas. Tās tika 
pārrunātas un formulētas, lai varētu pieņemt turpmākā darba vadlīnijas. 
 
Bieži mūsu pārrunās radās jautājumi, kā izvērtēt mūsu Baznīcas  struktūru, kā izprotam nozaru darbību, kā 
piesaistīt cilvēkus ne tikai  draudzēm, bet arī – kā sagādāt sev palīgus. Meklējot atbildes uz šiem jautājumiem, 
vērojam samērā lielas atšķirības. 
    
Šodien dzīvojam virtuālā pasaulē, kas prasa veicināt maiņas. Mums ir bijis jāveltī laiks jautājumiem par 
darbības saskaņošanu un par ieņemamo amatu pienākumiem. Darbs ir bijis intensīvs. Pateicoties prav. Dr. 
Sarmai Ēglitei, prāv. Anitai Varsbergai-Pāžai un LELBA sekretaram Edwardam Hessam, šinī SINODĒ, 
balsosim par LELBA statūtu maiņām pielāgojoties laicīgiem apstākļiem.  
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Nozares, lai gan tās ir ierobežotas darbībā pēdējā gadā, ir turpinājušas veicināt svētīgus darbus un projektus. 
No tradicionālam pieredzēm uz inovācijām un dažādu alternatīvu pielāgojoties jauniem laikmetiem. 
 
Kopš pagājušās SINODES, mūžības ceļā atvadījāmies no: 
mac. emer. Vitauts Grīnvalds 
māc. prof. emer. Dr. Egils Grīslis 
māc. Aina Pūliņa 
māc. Edgars Petrēvics 
māc. emer Dr. Ida Ņina Rautenšilde 
māc. emer. Leons Vīksne 

diak. emer. Fricis Sīpols 
diak. Indriķis Kaņeps 
diak. Ruta Bambane 
diak. emer. Milda Dauka 
diak. emer. Abija Vents 

 
 “Labo cīņu es esmu izcīnījis, skrējienu esmu pabeidzis, ticību esmu  turējis. Atliek man tikai saņemt 
taisnības vainagu, ko mans Kungs, taisnais tiesnesis, dos man viņā dienā, un ne tikvien man, bet arī visiem, 
kas ir iemīlējuši Viņa parādīšanos.” 

Pāvila 2. Vēstule Timotejam 4:7-8 
 
Administrācijas darbs ir savests kārtībā. Liels paldies mūsu LELBA kasierim  Andrim  Celchertam un visiem 
pārējiem, kas nāca talkā lai varētu apstiprināt gaidīto LELBA budžetu.  
 
Kā LELBA priekšnieks esmu centies sasaukt Pārvaldes  sēdes un lēmumus pieņēmis tad, kad gūta vispārēja 
vienošanās. Bet arī atzīstos, ka dažos lēmumos esmu kļūdījies. Pateicos katram pārvaldes loceklim, kas nācis 
ar labiem un konstruktīviem ierosinājumiem un pozitīvu kritiku, vienmēr jautājot: kas mūsu draudžu darbam 
nāk par labu un kas ceļ mūsu Baznīcas dzīvi. Mēs visi mācāmies. 
 
Esmu centies  uzturēt kontaktus ar visām mūsu draudzēm, uzklausot, mudinot un sniedzot atbalstu, kur tas ir 
bijis vajadzīgs.  Esmu pārstāvējis mūsu Baznīcu īpašos notikumos; LELBA Kanādas,  Austrumu, Rietumu 
un Vidienes konferencēs, Draudžu dienās, Baznīcas Virsvaldes sēdēs(LELBP - LELBAL), ordinācijas, 
kolokvijos, jubilejās, bērēs un citos sabiedriskos pasākumos. 
 
Kā LELBP(LELBAL) viceprezidents esmu centies pildīt savus pienākumus un izpalīdzēt arhibīskapei  
Laumai Zušēvicai. Esmu piedalījies visās LELBP(LELBAL) virsvaldes telekonferencēs. Esmu piedalījies 
LELBP(LELBAL) Latvijas apgabala Sinodē. Piedalījos LELBP(LELBAL) Virsvaldes plenārsēdē, Latvijā.  
Kā LELBA priekšsēdis piedalījos Sadarbības  padomes sēdēs. Jaunajos apstākļos tā notiek virtuāli. 
 
LELBA apzinās, ka mācītāju trūkums ir reāls. Dažas draudzes meklē mācītājus, kas varētu nākt talkā  un 
uzņemties vadību. Varam saredzēt, ka vajadzība gatavot lajus būs viena no mūsu prioritātēm. 
Katra LELBA apgabala vadīšana ir tā prāvestā pārziņā, viņi savos ziņojumos plaši apraksta darbību. Paldies 
par lielo darbu. 
 
LELBA piederīgie ir atbildīgi ne tikai par sevi, bet arī par nākamajām paaudzēm. Jā, ir neparasts laiks, bet 
mīlēsim, negaidot pretmīlestību, būsim gudri un pacietīgi, uzticēsimies, dāvāsim cerību! 

Kā LELBA pārvaldes priekšnieks, pateicos visiem par iespēju strādāt. Cerība vēl ir, piedzīvot ka mēs kā 
Baznīca iegūstam savu neatkarību darboties Latvijā. Dievs ir bijis līdz šim labvēlīgs soli par soli sasniegt šo 
mērķi.   Bez jūsu lūgšanām, pūlēm un sadarbības es nebūtu bijis spējīgs neko paveikt tāpēc, paldies, paldies, 
paldies. 

Sevišķi vēlos pieminēt un izteikt lielāko pateicību savai Indianāpoles draudzei, kas mani atbalstīja, stiprināja 
un iedrošināja veikt šo svētīgo darbu. 

Prāvests Gunārs Lazdiņš 
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LELBA AUSTRUMU APGABALS – prāv. Anita Vārsberga-Pāža. 
(Ziņojums par laiku starp XV (2017) un XVI (2021) Sinodi) 

 

...aiz aizslēgtām durvīm, atnāca Jēzus un, nostājies viņu vidū, sacīja: “Miers jums!... 
Kā Tēvs mani ir sūtījis, tā arī es jūs sūtu!”  Skat. Jāņa ev. 20:19-31 

 
Kristus klātienē pārbijušies indivīdi pārtop par kopienu ar atvērtām durvīm, kur valda miers, piedošana, un 
visi dalās ar savām dāvanām, lai nevienam netrūktu.  Kristus ir bijis klāt mūsu Apgabala draudzēs un ļaudīs.  
Tur, kur draudzēm bija jāaizver sava dievnama durvis, kā arī tur, kur pandēmija tās aizcirta.  Tieši šajā laikā, 
varbūt vairāk kā jebkad, esam piedzīvojuši Kristus vienojošo klātieni, ko nevar no mūsu vidus izslēgt ne rūpes, 
raizes, bailes, neziņa, ne slimība, nāve, sēras un ilgas.  Lai šis Augšāmcelšanās spēks turpina mūsu draudzēs 
un Baznīcā iedrošināt mūs iet ar mieru un kalpot ar prieku, kā Kristus pats mūs sūtījis. 
DRAUDZES 

LELBA Austrumu apgabalā darbojas 14 draudzes (12 ASV, 2 Dienvidamerikā). 

Kopš XV Sinodes darbību beigušas 3 draudzes – Bukskauntijas un apkārtnes 2017. gada rudenī un 
Vilimantikas (CT) draudze 2019. gada janvārī.  2018. gada rudenī saņēmām ziņu, ka darbību Dienvidamerikā 
izbeigusi Argentīnas Latviešu Augšāmcelšanās draudze. 

Toties 2018. gadā vecākā latviešu draudze ASV, Filadelfijas Sv. Jāņa draudze nosvinēja savu 125. jubileju! 
 

GARĪDZNIEKI  

Apgabala sarakstā ir 15 garīdznieki.  Visi ir ASV; draudzes Brazīlijā un Venecuēlā aprūpē vietējie mācītāji.   

No 14 mācītājiem, 8 aktīvi kalpo draudzē, 3 ir apgabala vikāres un 3 ir pensijā vai pašreiz bez vokācijas. Mūsu 
apgabalā vienīgā diakone aprūpē vairākas draudzes, sadarbojās ar Katskiļu Brāļu kapu vadību, izkārtojot kapu 
svētkus, un izpalīdz kur tiek aicināta. 

Šajos gados ir bijis mīlestībā un pateicībā jāatvadās un mūžīgās dzīvības cerībā jāuztic Dieva mieram divi 
uzticīgi Dieva kalpi – diakoni.  Diakons Indriķis Kaņeps mira 2018. gada oktobrī pēc daudzu gadu 
kalpošanas Ņujorkas draudzē un Apgabalā.  Un 2020. gada pirmajā mēnēsī mira diakone Abija Venta, kuŗa 
tikai pirms pāris gadiem bija aizgājusi pensijā no kalpošanas Dienvidfloridas draudzē.   

2018. gada janvārī ar prieku un pateicību savā Baznīcā ordinējām māc. Dr. Aivu Rozenbergu-Drummond.  
Vikāres vokāciju deva Apgabals, uzticot viņai Dienvidfloridas draudzes aprūpi.  

No Filadelfijas Sv. Jāņa draudzes 2020. gada rudenī pensijā aizgāja māc. Ieva Dzelzgalve.  Bet ar 2021. gada 
Lieldienām draudzē sāka kalpot jaunievēlētā gane --  māc. Gija Galiņa. 
 

APGABALA KONFERENCE & VADĪBA 

2018. gadā noturējām Apgabala konferenci Filadelfijā, kas deva Apgabalam iespēju piedalīties Sv. Jāņa 
draudzes 125. jubilejas dievkalpojumā! 

Konference uz nākamiem trīs gadiem apgabala vadībā ievēlēja līdzšinējās amatpersonas:  apgabala garīgā 
vadītāja –  prāv. Anita Vārsberga-Pāža (Vašingtonas, DC draudze); laicīgais pārstāvis Baznīcas Virsvaldē 
un apgabala kasieris – Vilnis Ore (Filadelfijas draudze); garīgās vadītājas vietnieks – māc. Laris Saliņš 
(Ņujorkas draudze); sekretāre – Tija Budkēvica (Filadelfijas Sv. Jāņa draudze); dāmu komiteju referente – 
Daina Lazdiņa (Ņujorkas draudze). 
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Konference radīja arī jaunu amatu – Dienvidamerikas referents, lai veicinātu labāku sadarbību un kristīgas 
mīlestības un atbalsta iespējas starp mums un latviešu draudzēm Dienvidamerikā. Tajā amatā tūlīt ievēlēja 
Guntaru Geduli (Venecuēlas draudze), kuŗš konferences dalībniekus bija iepazīstinājis ar latviešu draudžu 
darbību Dienvidamerikā un visus aizkustinājis, aprakstot politiski-ekonomiski grūtos, pat katastrofālos 
apstākļus, īpaši Venecuēlā.   

Bijām pateicīgi un sajūsmināti, ka Guntars tūlīt sāka veicināt jaunu rosību un jaunu amatpersonu izraudzīšanu 
Dienvidamerikas draudzēs, kad parsteidza sēru vēsts, ka 2019. gada novembrī Guntars negaidīti, pāragri 
aizgāja mūžībā.   

Sakarā ar Draudžu dienām, nenoturējām konferencei 2019. gada rudenī, ar domu, ka to sasauksim 2020. gadā.  
Pandēmija liedza mūsu cerībai īstenoties.  Šajā laikā tikāmies virtuāli – garīdznieki (2 reizes) un draudžu laju 
vadītāji (2 reizes).   

Pandēmijas pašā sākumā Apgabala garīdzniekiem uzticēja izveidot 2020. gada Lieldienu video 
dievkalpojumu visām LELBA draudzēm.  Šīs kopējais darbs iepriekš nepiedzīvotajos vai neparedzētos 
apstākļos liecināja par vienotību Garā un misijā. 

Īsāku, virutālu ‘mini-konferenci’ noturēsim īsi pirms XVI Sinodes. 
 

ATELPA – LELBA Draudžu dienas Katskiļos 2019 

Pirms pandēmijas, pirms mūsu ikdiena tika pagriezta kājām gaisā, pirms mūs pašus, mūsu sabiedrību, visu 
pasauli pārņēma rūpes, bailes, nemiers...   2019. gada vasaras pašās beigās mūsu apgabala izkārtojumā 
Ņujorkas draudzes lauku īpašumā Katskiļu kalnos notika LELBA 21. Draudžu dienas – ATELPA.  Ar 
psalmista mudi “Atgriezies savā mierā, mana dvēsele, jo Tas Kungs dara tev labu” (Ps.116:7) 100+ ļaudis 
piedzīvoja mieru Dievā, dabā, sadraudzībā.   
 

Prātus mums uzrunāja Latvijas universitātes Teoloģijas fakultātes dekāne māc. Dr. Dace Balode ar lekciju 
ciklu par “Kā viss sākās?  Dievkalpojums pirmdraudzē un mūsu draudzēs.”   Toties mūsu dvēslēm prāv. 
emer. Ilze Kuplēna-Ewart no Kanādas sniedza ieskatu kādos veidos psalmos izskan viss cilvēka dzīves ritms 
– līksmība, likstas, slava Dievam, bet arī Dieva meklēšana izmisuma brīdī.     
 

Draudžu dienu dalībniekus (gan pašus dziedātājus, gan klausītājus) aizkustināja diriģentes Dace Aperānes 
vadītais koris, kā arī viņas piedalīšanās vakara programmā ‘Mūzika, miers un garīgā dzīve.’  Ar galvenokārt 
latviešu komponistu darbiem apdziedājām Dieva radīto pasauli, kā arī izjūtas par ticību, cerību un Dieva 
mīlestību. Rezultātā diriģentes iecerētais notika:  “dziedāšana ikvienam dalībniekam sagādāja gaišas un prieka 
pilnsas kopības izjūtas!”  
 

Dabiska pulcēšanās vieta Katskiļu nometnē ir uz ēdamzāles verandas ar skatu uz kalniem.  Tur Draudžu dienu 
laikā sveicām katru rītu ar lūgšanu, bet vēlāk darbojās kafejnīca ‘Aizvējš’ un risinājās sarunas ‘Pie apaļā 
galda.’  Programma piedāvāja daudz -- Rīta lūgšanas, svētbrīžus, dievgaldu, rīta vingrošanu, dievkalpojumu 
kalna svētnīcā, īsreferātus un pārrunas, ugunskura vakaru, pastaigas, izbraukumu uz Brāļu kapiem, īpašas 
nodarbības bērniem un, protams, laiku atelpai.   
 

Sirsnīgs un liels paldies rīcības komitejai – Patrīcija Briķe-Safina, Baiba Kļaviņa, Vilnis Ore, māc. Laris 
Saliņš, diak. Linda Sniedze Taggart – Ņujorkas draudzei, programmas izpildītājiem, katram, kas pielika 
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roku un katram, kas piedalījās, lai tik brīnišķīgi izdotos plānotais: piedāvāt iespēju atiet no ikdienas, dziļi 
ieelpot atsvaidzinošo kalnu gaisu un piedzīvot Dieva klātieni – dabā un līdzcilvēkos, vienatnē un sadraudzībā, 
lūgšanā un mācībās, dziesmās un klusumā.   
 

KRISTUS KLĀTIENE 
 

Lai pateicība Dievam, kas savā neizmērojamā žēlastībā ļāvis mums piedzīvot vienotību, mieru un sūtību 
Kristū – tā, ka mēs kopā ar mācekļiem varam liecināt: “Mēs redzējām Kungu!”   
 

prāv. Anita Vārsberga-Pāža 
 

LELBA KANĀDAS APGABALS – prāv. Dāvis Kaņeps. 
 

3 Nespēkā, ar lielām bailēm un drebēšanu es ierados pie jums, 4 un mana runa un mana sludināšana nav 
pārliecinošā gudrībā, bet Gara un spēka izpausmē, 5 lai jūsu ticība nebūtu cilvēku gudrībā, bet Dieva 

spēkā. 1 Kor. 2:3-5 
 
Kanādas apgabala dzīve un darbs pēdējos trīs ar pus gados turpina risināties un pilnveidoties ģeogrāfiski plašā 
teritorijā. Šajā laikā draudžu locekļu skaits visur turpina sarukt. No draudžu un dievkalpojumu kopu saraksta 
izkritusi Edmontonas lūgšanas kopa, bet Kalgarijas, Sadberijas, Bufalo un Sv. Katarīnas draudzes atrodas pie 
statusa sliekšņa (ko nosaka LELBA satversme) ka tās turpmāk visticamāk ierindosies Dievkalpojumu kopu 
saimē.  
 
Mēs par viņu ģeniālo un uzticamo kalpošanu pateicībā atvadījāmies no māc. Dr. prof. Egila Grīšļa un diak. 
emer. Ainas Avotiņas. Abi šķīrās no šīs zemes gaitām pēc tam, kad COVID-19 ietekmē izvadīt pēdējā gaitās 
nebija iespējami izkārtot kā esam pieraduši, bet tehnoloģija ir ļāvusi mums izteikt savas līdzjūtības un virtuāli 
būt klāt otru sērās. Kad Dievs to atļaus, mīļajam mācītājam profesoram tiks rīkotas pienācīgas atvadas. Toties, 
diak. Avotiņas bēres varēja noskatīties tiešraidē 2021. gada janvāra beigās no bēru nama, kurā pulcējās viņas 
vietējie kolēģi un tuvinieki atļautā skaitā,  prāv. emer. Dr. Fritz Traugott Kristberga sirsnīgā vadībā. 
 
Šāda pakļaušanās reālai situācijai varētu mums justies nespēcīgiem un apjukušiem, bet mēs varam liecināt 
kopā ar Apustuli, ka ne jau mūsu gudrība un viedais prāts pārliecina citus, bet Gara spēks un izpausme. Šis 
laiks mums mācījis būt vēl pacietīgākiem un pieticīgākiem savā gribā, ļaujot Garam darīt savu darbu mūsu 
nespēkā. 
 
Tālāk varu ziņot par citām izmaiņām: Pēc 23 nokalpotiem gadiem Toronto Sv. Andreja draudzē, prāv. emer. 
Ilze Kuplēna-Ewart devās pensijā un draudze meklēja jaunu garīgo vadītāju. Pēc kandidātu izraudzīšanas un 
balsošanas, māc. Dāgs Demandts sāka draudzē kalpot, š.g. 20. janvārī. Bet prāv. emer. Kuplēna-Ewart veltīs 
vairāk laika un enerģiju teoloģijas nozares misijai – izglītot un atrast jaunus, radošus veidus kā atjaunot mūsu 
kalpošanas degsmi un, cik iespējams risināt vēl neatklātus vai neatbildētus jautājumus sabiedrībā un tās bieži 
vien konfliktētās gaitās. 
 
Māc. Ilmārs Zvirgzds beidza kalpošanas darbu Otavas Miera draudzē 2020. gada 1. septembrī. Viņš sveiki ar 
ģimeni atgriezies Latvijā, un izsakām pateicību par nokalpotiem 5 gadiem Otavā un izpalīdzot Montreālā. 
Paldies māc. Silviai Zalts-Sīpoliņai par apņēmību palīdzēt Otavas draudzei ar daļēja laika kalpošanu kamēr 
tā izvērtē nākotnes iespējas. Patreiz Miera draudze nav izsludinājusi vakanci.  
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Diakone Inese Upmanis-MacDonald uztucīgi turpinājusi vadīt Sadberijas draudzīti, kura drīzumā grasās 
atzīmēt savu 70 gadu jubileju. Starp sinodēm 70 gadu jubilejas atzīmēja Toronto Andreja, Jāņa un Otavas 
Miera draudzes. 
 
Vēl varu paziņot, ka apgabala trīs bērnu nometnes (Saulaine, Sidrabene un Tērvete) turpina darboties 
piedāvājot vasaras programmas. 2020. gada vasarā tās, protams darbojas ierobežotos rāmjos. Nometņu 
vadības turpina strādāt, lai plānotu 2021. g. vasaras programmas. 
 
Pandēmijas laikam iestājoties un ar tās izaicinājumiem cīnoties, parādījās atbildes kuras ļauj cilvēkiem uzturēt 
sakarus un Dieva vārdam nerimt. Vai tas būtu Kanādas apgabala gatavotais Mātes jeb Ģimenes dienas 
koncerts, vai māc. Toronto Austrumu draudzes mācītājas Dr. Anitas Gaides sadarbība ar anglikāņu diecēzi 
rīkojot pirmo tādu semināru/webināru kurā latviešu luterāņi un anglikāņi smēlās pieredzē un Svētā Gara 
gudrībā izteikt savus minējumus par ņiprumu ar kādu Baznīca varētu pielāgoties pandēmijas uzstādītiem 
ierobežojumiem, vai drīzāk sakot – celties tiem pāri. Kopā ar prāv. emer. Ivaru Gaidi, viņi atrada radošas 
iespējas kā pietuvoties Kristus Dārza iemītniekiem nepārkāpjot noliktās robežas - piedāvājot dievkalpojumus 
un garīgu uzmundrinājumu, kamēr laika apstākļi to atļāva. 
 
Esot iepazinušies ar primāriem veidiem, kā virtuāli satikties, rīkojām savu apgabala konferenci februārī un 
tajā nolēmām ziedot Kristus Dārza darbam un vasaras nometņu programmām. Toronto Sv. Andreja un Sv. 
Jāņa draudzēs notikuši regulāri tiešraides dievkalpojumi, bet Hamiltonas Kristus draudze vietnē Vimeo 
regulāri ievieto iepriekš sagatavotus dievkalpojumus un svētbrīžus. Ir zīmīgi ka šo ierakstu audio daļu pāris 
draudzes locekles regulāri pārraida tādiem draudzes locekļiem kam nav interneta mājās zvanot pa telefonu. 
 
Kas attiecas uz diakonijas darbību, gribu minēt Hamiltonas locekļu iniciatīvu rīkot vairākas akcijas gada 
griezumā kopš COVID izplatījās pa visu pasauli. Sadarbībā ar Mission Services sociālo dienestu, kas darbojas 
ar trūcīgākiem pilsētas iedzīvotājiem, draudzes locekļi saziedoja vairākiem tūkstošu dolāru vērtībā 
nepieciešamas mantas. Šajos ziedojumos bija gan pārtika, gan Ziemsvētkus dāvanas, gan jaundzimušo preces, 
kā arī ziemas apavi un apģērba gabali. 
 
Cilvēki arī atvēra sirdis, kad Toronto austrumu galā, latviešu mājvietā uguns nelaimē dzīvību zaudēja 4 
cilvēki. Tas bija brīdis kad daudzi apjēdza dzīvības trauslumu un varētu būt, ka šis brīdis neļaus aizmirst cik 
daudz uzmanīgākiem saudzēt to, kas svēts, kas īsts, kas patiess.  
 
Un visbeidzot, vēlos pateikties par sirsnīgo sadarbību ar apgabala kolēģiem! Par viņu sniegto padomu un 
atbalstu, gan par uzticību! Paldies izsaku arī apgabala pārstāvjiem un vadītājiem – Guntim Bērziņam, Dainai 
Brauns un Uldim Dāboliņam par ziedoto laiku šim darbam kura vēsta, ka šis darbs nav darīts lai ticība būtu 
veikts cilvēku gudrībā bet Dieva spēkā! 

Prāv. Dāvis Kaņeps 

LELBA RIETUMU APGABALS – prāv. Dr. Daira Cilne. 
 
…Tavs prāts lai notiek! 

LELBA Rietumu Apgabalā pēdējais gads bija reizē kluss un darbīgs.  Denveras draudze ir vienīgā, kur 
ir notikuši klātienes dievkalpojumi, kurus var noskatīties arī tiešsaistē.  Kalifornijas draudzēs diak. Guna 
Reina, kopā ar vīru Dāvi, izgatavo video svētbrīžus un tos izsūta Ziemļkalifornijas, Dienvidkalifornijas un 
Sandiego draudzes locekļiem.  Sietlā, kopā ar palīgiem, katru nedēļu ierakstam svētbrīžus un izsūtam 
Vankūveras, Sietlas un Portlandes draudzēm.  Tā—lai gan ne kā esam ieraduši, bet tomēr—Dieva vārds tiek 
sludināts. 
Kopš pagājušās Sinodes ir notikušas vairākas maiņas.   
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Ar prieku ziņoju, ka 2018. g. 28. novembrī archibīskape Lauma Zušēvica ordinēja Gunu Reinu diakones 
amatā.  Guna kalpo Dienvidkalifornijas, Ziemeļkalifornijas un Sandiego draudzēs.   

Diemžēl, maijā – pēc 19 kalpošanas gadiem Oregonas draudzē, māc. Viesturs un diak. Ruta Bambāni 
atgriezās Latvijā.  LELBA, Rietumu Apgabals, Oregonas draudze un Rutas labvēļi palīdzēja ar pārcelšanās 
un ceļa izdevumiem, par ko Ruta no sirds pateicās.  Diemžēl, viņas veselība turpināja pasliktināties un viņa 
augustā aizgāja Dieva mierā.  Pateicamies par Rutas un Viestura kalpošanu—un uzticām Rutas dvēseli Dieva 
gaismai.   

Jūlijā Apgabala vikārs māc. Edgars Petrēvics aizgāja Dieva mierā.  Kopā ar Edgara ģimeni, pieminējām 
viņu dievkalpojumā Oregonas baznīcas dārzā.   

2020. gadā draudzes ilggadīgais priekšnieks Juris Orle devās pelnītā atpūtā un uzticēja priekšnieces 
darbu Dr. Ritai Sējai.  Sirsnīgi pateicamies gan Jurim, gan Ritai un novēlam Dievpalīgu visās lietās! 

Denveras draudze par savu garīgo vadītāju ievēlēja māc. Lielu Apšukrapšu.  Diemžēl, pandēmijas dēļ 
neesam varējuši viņu oficiāli ievest amatā, bet to ceram paveikt tiklīdz būs iespējams.  Un, jau tagad no sirds 
pateicamies Lienai par kalpošanu Dievam par godu! 

Sietlas, Oregonas un Vankūveras draudzēs kalpo Apgabala prāveste. 
Apgabala amatos kalpo kasieris Andrejs Zāmelis,  kasiera palīgs Kārlis Zommers, dāmu komiteju 

referente Zinta Kūlīte, pārstāve pie Baznīcas virsvaldes Tamāra Rūse.  
Apgabala (Zoom) sanāksmē 2021. g. 20. martā runājām, ka šis ir bijis gan pārbaudījumu, gan svētību laiks.  
Esam ko mācījušies—par sevi, par draudzes uzdevumiem.  Kopā ar archib. Laumu Zušēvicu un prāv. Gunāru 
Lazdiņu, pateicāmies Dievam par kristīgo mīlestību, kas mūs vieno – un izlūdzāmies Svētā Gara spēku un 
vadību.   
PAR VISU, KAS BIJIS—PALDIES!  PAR VISU, KAS VĒL BŪS—JĀ!  (Dāgs Hammaršields) 

Prāv. Dr. Daira Cilne 

LELBA VIDIENES APGABALS – prāv. Dr. Sarma Eglīte. 
 

“Svētīgi ir tie cilvēki, kas Tevī atrod sev spēku, kam sirdīs stāv Tavi ceļi. . .”  
(Psalms 84:6) 

Kopš 2017. gada rudens pildu Vidienes apgabala garīgās vadītājas pienākumus, sākotnēji kā vietas 
izpildītāja, līdz 2018. gadā Apgabala konference mani ievēlēja par savu garīgo vadītāju.  
Apgabalā darbojas 15 draudzes un 1 kopa, kuŗās kalpo 10 garīdznieki – divām mācītājām katrai pa 
divām apgabala draudzēm un 3 draudzes paļaujas uz aprūpi no apgabala vikāriem. Četras draudzes 
atalgo savus garīdzniekus "daļa laika" darbam. Apgabalā kalpo 4 vikāri, dzīvo 3 pensionēti garīdznieki - 
2 mācītāji un 1 diakone, un archibīskape, kalpojot visā LELBP.   
Pieminam tos garīdzniekus, kas kopš XV Sinodes iegājuši Dieva lielajā mūžībā: 
• diakons Fricis Sīpols, kuŗš dzima 1921. gada 11. jūlijā, ordinēts 2000. gada 12. novembrī un mira 

2019. gada 6. maijā; 
• diakone Milda Dauka, kuŗa dzima 1923. gada 17. aprīlī, ordinēta 1994. gada 12. oktōbrī un mira 

2019. gada 24. decembrī; 
• mācītāja Aina Pūliņa, kuŗa dzima 1935. gada 9. martā, ordinēta 1986. gada 8. maijā un mira 2020. 

gada 23. martā; 
• mācītājs Vitauts Grīnvalds, kuŗš dzima 1927. gada 1. novembrī, ordinēts 1957. gada 14. maijā un 

mira 2020. gada 29. martā; 
• mācītāja Ņina Rautenšilde, kuŗa dzima 1926. gada 25. aprīlī, ordinēta 1990. gada 2. septembrī un 

mira 2020. gada 12. decembrī; 
• mācītājs Leons Vīksne, kuŗš dzima 1922. gada 22. decembrī, ordinēts 1981. gada 4. oktōbrī un 

mira 2021. gada 14. martā. 
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Citas izmaiņas garīdznieku rindās: 
• Vidienes Apgabalā 2019. gada maijā ienāca un savu kalpošanu Milvoku Sv. Trīsvienības draudzē 

uzsāka mācītājs Jānis Ginters (Latvija); 
• mācītājs Dags Demandts, pieņemot aicinājumu kalpot Toronto Sv. Andreja draudzē, pārgāja uz 

Kanādas apgabalu ar 2021. gada janvāri; 
• mācītāja Gija Galiņa, pieņemot aicinājumu kalpot Filadelfijas Sv. Jāņa draudzē, pārgāja uz 

Austrumu apgabalu ar 2021. gada marta beigām.  
Vidienes Apgabala vārdā un labad kalpo: 
• Mārīte Grīnberga (Kalamazū) – Apgabala Dāmu komiteju referente; 
• Uģis Grīnbergs (Kal.) - ar 2019. g. rudens pilda laju pārstāvja pienākumus LELBP Baznīcas 

Virsvaldē; 
• prāveste Ilze Larsen - Vidienes Garīgā vadītāja, līdz atlūdzās no amata 2018. g. aprīlī; 
• Eduards Petrovskis (Milvoki) – Vidienes apgabala kasieris; 
• Ivars Petrovskis (Grand Rapidi) - Vidienes apg. laju pārstāvis Baznīcas Virsvaldē līdz 2019. g. 

rud.; 
• Sandra Kalve (Milvoki), Uldis Pūliņš (Čik. Pēteŗa) un Ivars Zušēvics (Milvoki) - Revizijas kom. 

LELBA pārvaldes laju locekļi ir Vidienes apgabala ļaudis:  
• Sandra Kalve - LELBA pārvaldes prkš. laju vietniece un Palīdzības nozares vadītāja; 
• Edvards Hess - LELBA pārvaldes sekretārs; 
• Andris Celcherts - LELBA kasieris.  
• Vidienes apgabala garīdznieki  
• Apgabala vikāri 
• mācītājs Roberts Franklins 
• mācītāja Dr. Dace Skudiņa 
• mācītāja Dr. Kristīne Sūna-Koro 

(LIRS) 
• mācītājs Kristers Ulmanis 

• LELBP archibīskape Lauma Zušēvics  
• Pensijā 
• Diakone Jautra Ķelpe 
• mācītājs Visvaldis Rumpēteris 
• mācītājs Georgs Silavs 

• Draudžu mācītāji (un viņu amati / pienākumi LELBĀ) 
• Sarma Eglīte, Klīvlande (Apg. prāv., LELBA pārvalde, BLUM, Arodskolu stip. fonds, Zvannieki)  
• Ojārs Freimanis, Čikāgas Pēteŗa 
• Aija Graham, Kalamazū un Lansing 
• Jānis Ginters, Milvoki 
• Ilze Larsen, Grand Rapidi (Mineapole) 
• Gunārs Lazdiņš, Indianapole (LELBA pārv. prkš.) 
• Aivars Pelds, Aijova 
• Gundega Puidza, Čikāgas Ciāna 
• Biruta Puiķe-Wilson, Detroita un Saginava 
• Dace Skudiņa, St. Louis (Ārmisijas nozare)    

 
Maiņas draudžu dzīvē 
• 2018. gada pavasarī Milvoku Sv. Trīsvienības draudze uzsāka mācītāja meklēšanu, savai ilggadīgai 

mācītājai, archibīskapei Laumai Zušēvicai piesakot savu pensiju. 2018. gada 14. oktōbrī draudze ievēlēja 
mācītāju Jāni Ginteru kā savu jauno ganu, kas savu kalpošanu Milvoku draudzē uzsāka 2019. gada maijā 
un amatā ievests 15. jūnijā. 
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• 2019. gada janvārī St. Louis draudze nolēma tapt par dievkalpojuma kopu. 
• 2019. gada 8. jūlijā ugunsgrēks iznīcināja Latviešu Apvienotās draudzes Kalamazū dievnamu. 

Draudze nolēma celt jaunu svētnīcu un cer, ka tā būs gatava 2021. gada vasarā. 
• Grand Rapidu draudze pārdeva savu dievnamu un 2020. gada 18. janvāŗa dievkalpojumā no tā 

atvadījās. Draudze turpina darbību īrētās telpās.  
• 2020. gada 19. maijā Detroitas Sv. Pāvila draudzei apritēja 70. gadu diena.  
• 2020. gada augustā, mācītājam Dagam Demandtam paziņojot Mineapoles-Sv. Paula draudzei savu 

nodomu, kalpot Toronto Sv. Andreja draudzē, draudze uzsāka Mācītāja meklēšanas darbu. 2021. gada 28. 
februārī draudze ievēlēja mācītāju Ilzi Larsen par savu jauno ganu, kuŗa cer pārcelties un Mineapoli 
2021. gada vasarā. 

• 2021. gada 12. janvārī, prāvestam Gunāram Lazdiņam piesakot Indianapoles draudzei savu nodomu iet 
pensijā, draudze uzsākusi Mācītāja meklēšanas procesu.  

• ar 2021. gada aprīli Apvienotā Linkolnas draudze ir vakanta, mācītājai Gijai Galiņai uzsākot savu 
kalpošanu Filadelfijas Sv. Jāņa draudzē. Draudze spriež kā tālāk rīkoties. 

Apgabala konferences un garīdznieku saieti 
• 2018. gadā no 2.-4. maijam - Apgabala garīdznieku sanāksme Gaŗezerā. 
• 2018. gadā no 12.-14. oktōbrim - Vidienes apgabala konference Čikāgas Ciānas draudzes telpās. 

Garīdznieki tikās iepriekšējā vakarā. Konferences laikā mani ievēlēja par apgabala garīgo vadītāju un Uģi 
Grīnbergu (Latviešu Apvienotā draudze Kalamazū) par laju pārstāvi Baznīcas Virsvaldē. (Mūsu abus 
amatā ieveda 2019. gada 2. martā - LELBA paplašinātā Pārvaldes sēdes noslēguma dievkalpojumā 
Klīvlandē.  

• 2019. gada no 14.-17. maija - Apgabala garīdznieku sanāksme Gaŗezerā. Veicām "mini talka" Gaŗezeŗa 
brīvdabas dievnamā.  

• 2019. gada no 28.-29. septembŗa - Vidienes apgabala konference Klīvlandes Apvienotās draudzes 
telpās. Vadīju sesiju par maiņām ASV nodokļu sistēmā un kā tās iespaido garīdzniekus. Konferences 
dalībnieki atzina šo praktisko informāciju par vērtīgu. 
Konference pieņēma sekojošās rezolūcijas. Vidienes apgabala konferences dalībnieki savā 2019. gada 
29. septembŗa sēde lūdz: 
o LELBĀL Baznīcas Virsvaldei gādāt, ka nākamo trīs gadu laikā notiktu Laju kursi. Konference šo 

lūdz, jo laji vēlas labāk sagatavoties kalpošanas darbam draudzē.  
o LELBĀL Baznīcas Virsvaldei gādāt, ka mūsu Baznīca turpinātu finansiāli atbalstīt Latvijas 

universitātes Teoloģijas fakultāti, jo Latvijai nepieciešama iestāde, kas sagatavo vispusīgi izglītotus 
teologus. 
Konferences dalībnieki apņemas atgādināt savām draudzēm ziedot Rītdienas fondam... 

• 2020. gadā no 20.-23. aprīlim - paredzēta gadskārtējā garīdznieku sanāksme St. Louis, ar vietējā 
semināra referenti. COVID dēļ to bija jāatceļ.  

• 2020. gadā gan garīdznieki, gan draudžu laji tikās ik pa 4-6 nedēļām ZOOM platformā. 
• 2021. gada 26. martā - Apgabala neklātienes konference. 

Apgabala projekti 
• 2018. gadā sarūpējām Bībeles Gaŗezera vasaras vidusskolas Ticības mācību stundām;  
• izveidojām akciju Gaŗezeŗa Kalpaka telpu remontam. 9 draudzes saziedoja $18,900 un 4 personas 

ziedoja $3,100, kopā $22,000. Iztrūkstošos $500 sedza Apgabala kase. 
• 2019. gada vasarā dāsni atbalstījām Kalamazū draudzi viņu lielajās bēdās, dāvājot Dziesmu grāmatas 

un līdzekļus dievkalpojuma piederumiem. 
• 2020. gada pavasarī COVID-19 vīrusa, apgabala garīdznieki piedalījās Lielās piektdienas video 

dievkalpojuma veidošanā. 
• 2021. gada Apgabala konference noziedoja $1000- datora iegādei 2 Kandavas Lauksaimniecības 

technikuma audzēkņiem, neklātienes mācībām.  
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Gaŗezers 
Vidienes apgabala pienākumos ietilpst Garezers - sarūpēt garīdzniekus dievkalpojumiem, svecīšu 
svētbrīžiem, Rīta lūgšanām, Ticības mācības stundām Vasaras Vidusskolā un Sagatavošanas skolā, kā arī 
Bērnu nometnes nodarbībām. Paldies gan mācītājiem, gan draudzēm par atbalstu mūsu jaunās paaudzes 
garīgai audzināšanai!  

 

Dievam pateicos par katru, kas neliedz savu darbu mūsu Baznīcā un Apgabalā,  
nesot Dievam godu un līdzcilvēkiem svētību! 

Prāv. Dr. Sarma Eglīte 
 

ĀRMISIJAS NOZARE – māc. Dr. Dace Skudiņa. 
Ziņojums ar fotografijām pielikumos. 

BLUM NOZARE – prāv. Dr. Sarma Eglīte. 
“Visi,  kam dvaša, lai slavē To Kungu! Alelujā!”   

(Psalms 150:6) 
 

BLUM – Baznīcas Liturģijas un Mūzikas nozare gatavo un sakopo materiālus mūsu Baznīcas dievkalpojumiem. 
Dievkalpojums, kā arī garīgās dziesmas kuŗas dziedam, audzina Dieva bērnus, Kristus sekotājus, Dieva prāta 
īstenotājus - mūs. Dziesmas un liturģijas mums palīdz raudzīties uz pasauli un dzīvi no cita perspektīva, saprotot, 
ka atrodamies Dieva priekšā. Tas ir it kā esam uzkāpuši kalnā, lai paplašinātu savu redzes loku. Dievkalpojums 
palīdz mūsu redzes lokā ienākt visuvarenajam Dievam - Tēvam un Dēlam un Svētajam Garam - un Viņa valstībai. 
Šo piedzīvojumu nesam sev līdz, izejot savā ikdienā kur piedalāmies Dieva valstības īstenošanas darbā. 
Darbs veikts dažādos laukos: 
D I E V K A L P O J U M I  U N  K A Z U Ā L I J A S  

Kopš pēdējās Sinodes liels laika ieguldījums bija saistīts ar dievkalpojumiem Baznīcas Virsvaldes plenārsēdei, 
Latvijas simtgades atzīmēšanai un COVID laikā ierosinot un koordinējot video dievkalpojumus Klusai nedēļai 
un svētku reizēm. Paldies visiem, kas atbalstīja šo projektu! 

Piestrādāts pie ordinācijas un amatā ievešanas kārtībām. 
D Z I E S M A S   

Pielikums Dziesmu grāmatai: nepieciešama persona, kas varētu datora programmā ierakstīt notis un 
vārdus jaunām dziesmām, lai tās mums būtu pieejamas vienādā formātā. 

Angļu valodas tulkojumi / oriģinālteksti: esmu sameklējusi angļu valodas tulkojumus vai 
oriģināltekstus vairākām mūsu Dziesmu grāmatas dziesmām. Dziesmu sarakstu un/vai dziesmu tekstus angļu 
valodā varu nosūtīt personām, kam tas interesē.  

Varu piedāvāt visu Dziesmu grāmatu (ar liturģijām) pdf failē, kā arī Dziesmu grāmatas dziesmu sarakstu pēc 
meldijām un/vai zilbju skaita. 
B L U M  N O Z A R E S  S A D A Ļ A  L E L B A  M Ā J A S  L A P Ā   

Tajā esmu ievietojusi propriumus, Dziesmu grāmatas dziesmu tekstus. Sadaļā par dievkalpojumiem atrodas 
mans raksts gan par dievkalpojumu, gan arī par Baznīcas / Liturģisko gadu. 
B A Z N Ī C A S  G A D A  G R Ā M A T A  

Turpinu pārlasīt kalendāra sadaļu, kas attiecas uz Liturģisko gadu, kā arī svētdienas un svētku dievkalpojuma 
lasījumiem. 
M I N I  L A J U  K U R S I  P A R  D I E V K A L P O J U M I E M  U N  S V Ē T B R Ī Ž I E M  

Priecājos par iespēju 2018. gada oktōbrī Rietumu Apgabala konferences laikā vadīt šo kursu. Iespēja līdzīgus 
rīkot arī citur. 
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B A Z N Ī C U  D Z I E S M U  K O N F E R E N C E S  
Piedalos vietējās un starptautiskajās konferencēs par Baznīcas dziesmām un liturģiju, veidojot noderīgus 

kontaktus un mācoties no citu Baznīcu pieredzes.  
Prāv. Dr. Sarma Eglīte, BLUM nozares vadītāja 

 

DĀMU KOMITEJAS NOZARE – Daina Lazdiņa. 
Tas darbs, Kungs Jēzu, viss ir Tavs, 

Tas darbs ko daram mēs.. 
 
Dāmu komiteju locekles ziedo savu laiku, darba spēku, talantus un līdzekļus lai veicinātu draudzes dzīvi un arī 
atbalstītu labdarības mērķus draudzē, vietējā sabiedrībā, Latvijā un arī cittur pasaulē.  Kaut draudzes noveco un 
samazinājās, dāmu komitejas turpina darbojās pēc savām spējām. Pat tajās draudzēs kur dāmu komiteja ir oficiali 
izbeigusi darbību, bijušās dāmu komiteju locekles turpina padarīt ierastos pienākumus – gādājot altaŗa rotu, 
klājot kafijas galdus pēc dievkalpojumiem, apmeklējot slimos draudzes locekļus. 
 
Dāmu komiteju locekles rīko kafijas galdus pēc dievkalpojumiem lai veicinātu draudzes locekļu draudzību savā 
starpā, kā arī dotu vecākai paaudzei iespēju paciemoties latviskā vidē kas ikdienā nav iespējams.  Dāmu komiteju 
locekles arī apciemo vecākos un arī slimos draudzes locekļus.  Tiek arī sniegta palīdzība tiem kuriem tāda būtu 
vajadzīga. Līdzekļu vākšanai, dāmu komitejas  rīko lielākus sarīkojumus – zupu pusdienas, Ziemas svētku 
tirdziņus, Lieldienu brokastis, pankūku brokastis, kā arī lietoto mantu tirdziņus. 
 
Dāmu komitejas atbalsta bērnus un jauniešus ar stipendijām. Atbalsta arī daudzus labdarības mērķus, gan latviešu 
sabiedrībā Amerikā un Kanadā, gan vietējās amerikāņu un kanadiešu organizācijas, gan Latvijā, un citur pasaulē.  
Kā piemēram: 
 
Latviešu bērnu nometnes Amerikā, Kanadā un Latvijā 
Latviešu skolas – pamatskolas un vidusskolas 
Sveika Latvija braucienus 
Trūcīgām ğimenēm palīdzību vietēji un Latvijā, 
Zvanniekiem, Pakāpieni, u.c. 
Pārtiku un citas vajadzīgas lietas vietējiem “food banks” 
Okupācijas muzejam Latvijā 
Vietējiem trūcīgiem bērniem skolas piederumus 
Trūcīgiem skolas bērniem pusdienas vietēji un Latvijā 
Dzīvības maize Venecuēlā 
Dzīvības ūdens 
 
2020.g. dāmu komitejām pandēmija izmainija visu darbību. Nebija vairs dievkalpojumi un kafijas galdi. 
Nevarēja rīkot pusdienas un citus sarīkojumus. Nevarēja apmeklēt slimos un vientuļos.  Bet dāmas ir ļoti 
uzņēmīgas un izdomāja kā turpmāk darboties. Zupas, pusdienas un citi gārdumi tika gatavoti, sasaiņoti, un 
izdalīti pie baznīcas, mājās nešanai. Slimie un vientuļie tika apzvanīti un palīdzība sniegta pēc iespējas. Lielākā 
daļa no draudžu locekļiem varēja garīgo stiprinājumu, lūgšanas, pārdomas, svētbrīžus, saņemt no mūsu 
mācītājiem internetā. Dažās draudzēs šo garīgo vielu dāmas izdrukā un ar parasto pastu izsūta tiem kuŗiem nav 
internets. 
 
Paldies visām dāmu komiteju loceklēm par to lielo un svētīgo darbu kuŗu Jūs veicat! 
 
Austruma apgabala referente ir Daina Lazdiņa. 
Vidienes apgabala referente ir Mārīte Grīnberga.  
Rietumu apgabala referente ir Zinta Kūlīte. 
Kanadas apgabala referente ir Astrīda Grinvalds. 
 

LELBA Dāmu komiteju referente Daina Lazdiņa 
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EVAŅĢELIZĀCIJAS NOZARE – vieta vakanta 
 

INFORMĀCIJAS NOZARE 
ARCHIVS – vada Juris Pūliņš. 
 
Kopš pagājušās Sinodes archīvā nav bijušas nekādas maiņas un neesmu arī tur pavadījis daudz laika. Bet archīva 
palikšana Čikāgā ir problematiska, un par to jau pirms pāris gadiem informēju Pārvaldi.  
 
Tanī laikā likās, ka Ciānas draudze būs spiesta pārdot daļu īpašuma, kopā ar ēku kurā atrodas archīvs, lai vismaz 
uz vairākiem gadiem draudze būtu spējīga samaksāt gadskārtējos izdevumus.  
 
Tas brīdis būtu pienācis jau šogad ja pagājušā gada beigās Ciānas draudze nebūtu parakstījusi piecu gadu līgumu 
ar Krišjāņa Barona latviešu skolu, kas paredz ka Skola ik gadu maksās draudzei līgumā paredzētu summu, ar 
šīm iemaksām kļūstot par līdzīpašniekiem. Ja līgums izpildīsies, tad arī archīva telpa nākamiem gadiem būs 
nodrošināta. Bet līgums arī paredz iespēju katrai pusei šo vienošanos pārtraukt. Līdz ar to arī archīvs zaudēs 
mājvietu. Tādēļ iesaku LELBAi nekavējoši meklēt risinājumu tam, ko darīt ja tas brīdis pienāktu jau pēc gada, 
vai diviem. 
 
Pirmā kārtā vajadzētu kāda zinīga cilvēka izvērtējumu tam, ko ir nozīmīgi saglabāt un kas būtu likvidējams. 
Daudzas archīvā atrodamās grāmatas un publikācijas jau atrodamas citos archīvos, gan ASV, gan Latvijā. Ja 
īpašumu pārdos un LELBAi būs telpu jāatbrīvo, vai būs lietderīgi izdot naudu visu sapakot lai pārvietotu uz 
noliktavu (storage) uzglabāšanai? 

Juris Pūliņš, archivārs 
 
MĀJAS LAPA www.LELBA.ORG – uztur Patrīcija Briķe-Safina. 
 

LELBA mājaslapas rediģēšanu un papildināšanu no Edijas Bankas-Demandtas pārņēmu 
2019.gada pavasarī. 

Statistiku apkopoju, sākot no 2018.gada sākuma, jo 2017.gada rudenī notika pēdējā sinode Kanādā. 
Šim dokumentam klāt pievienotas arī 4 tabulas (par 2018., 2019., 2020. un 2021.gadu līdz šim brīdim). 

Uz šo brīdi jaunumu saņemšanai no LELBA.org mājaslapas ir pieteikušās 79 personas. 
Zemāk pievienotajās tabulās ir redzami dati par kopējo skatījumu skaitu 4 gadu laikā, kā arī to, cik no 

unikālajām IP adresēm (t.i., vienas, ne atkārtotas) apmeklētāji ir apmeklējuši vairākas mājaslapas sadaļas, ne 
tikai galveno lapu. Ir jāsaka, ka četru gadu laikā 5 visvairāk apmeklētās sadaļas ir bijušas sekojošas: 

1. Home (klikšķis uz atgriešanos galvenajā lapā) - 118 983 reizes; 
2. Draudzes un adreses - 104 856 reizes; 
3. Kristīgā audzināšana - 54 523 reizes; 
4. Apkārtraksti - 38 750 reizes; 
5. LELBA.org - 30 473 reizes. 

Pārējās kategorijas, kas mēneša ietvaros ir bijušas pirmo piecu visskatītāko sadaļu skaitā, ir - Aktualitātes (19 
910), Baznīcas gads (3 648), Kontakti (2 566), Citi jaunumi (875), 
Pieteikšanās anketa (533), Arhibīskaps (346), Kas ir LELBA (203). 

Pieminot tās sadaļas, kuras tiek regulāri papildinātas - Jaunumi (vispārējās ziņas LELBA), 
Uzrunas (Arhibīskapes un prāvesta uzrunas) un Apkārtraksti (draudžu iesūtītās ziņas), statistika ir 
sekojoša: 

2018. gadā ir ievietoti: 
1. Uzrunas - 15; 
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2. Jaunumi - 20; 
3. Apkārtraksti - 56; 

 2019.gadā ir ievietoti: 
1. Uzrunas - 8; 
2. Jaunumi - 12; 
3. Apkārtraksti - 64;  

2020. gadā ir ievietoti: 
1. Uzrunas - 31; 
2. Jaunumi - 19; 
3. Apkārtraksti - 49; 

2021. gadā (līdz šim brīdim) ir ievietoti: 
1. Uzrunas - 6; 
2. Jaunumi - 11; 
3. Apkārtraksti - 16. 

 
Atgādinu, ka visi kopā esam mājaslapas veidotāji un jo vairāk apgabali un draudzes vēlēsies pastāstīt 

par notiekošo, jo lielāks ir potenciāls mājaslapai būt pievilcīgākai skatītājam. 
*Pielikumā tabulas ar sīkāku informāciju. 

Patrīcija Briķe-Safina 
 

JAUNATNES NOZARE – māc. Dāgs Demandts. 
 
Kopš 2019. gada rudens Jaunatnes nozare ir uzsākusi jaunu labdarības projektu "Dosim dabai". Šis būs nozares 
piektais lielais labdarības projekts. Pašreizējais projekts ir pavisam savādāks kā iepriekšējie, tēma ir ļoti 
aktuāla un īpaši uzrunā jauniešus. Projekta "Dosim dabai" mērķis ir uzlabot vidi Latvijā, kā arī vērst cilvēku 
uzmanību tās aizsardzībai. Projekta idejas ieskaita upju tīrīšanu, atkritumu šķirošanu, koku stādīšanu un bišu 
aizsardzību. Plānojam sadarboties ar vides aizsardzības organizācijām Latvijā, valsts iestādēm, vietējām 
pašvaldībām, skolām un draudzēm, lai uzzinātu, kāds atbalsts būtu nepieciešams visvairāk. 
 
Cerējām, ka projekts tiks realizēts 2020. gada vasarā Latvijā, kur latviešu jaunieši no Ziemeļamerikas īstenotu 
šo projektu un arī projektā iesaistītu Latvijas iedzīvotājus. Jaunatnes nozare ir nolēmusi pārcelt vides 
aizsardzības projekta "Dosim dabai" jauniešu misijas braucienu uz Latviju uz 2022. gada vasaru sakarā ar 
COVID-19 vīrusa situāciju visā pasaulē. Līdz tam laikam turpināsies projekta plānošana. Vēlos ar jums arī 
dalīties, ka mūsu jaunieši daudz laika jau ir ieguldījuši šajā projektā. Paldies visiem, kuri jau ir atbalstījuši šo 
projektu. 
 
Kā Jaunatnes nozares vadītājs arī piedalījos The Latvian Evangelical Lutheran Church in America Response to 
Racist Violence sagatavošanā kopā ar arch. Laumu Zušēvicu, prāvestu Gunāru Lazdiņu un māc. Daci Skudiņu. 
Jutām aicinājumu baznīcai izteikties par netaisnībām, kuras notiek pret mūsu māsām un brāļiem.  

Māc. Dāgs Demandts 
 

KRISTĪGĀS AUDZINĀŠANAS NOZARE – Rūta Abakuka. 
 

2019. g. martā LELBA pārvalde lūdza, lai uzņemos atbildību par šo nozari. 2019. g. aprīlī izveidoju Facebook 
lapu “Svētdienas skola”. Šī grupa izveidota, lai svētdienas skolu skolotāji un tie, kam interesē kristīgā 
audzināšana, var dalīties ar savu pieredzi un idejām. Grupā ir 56 biedri. Tur esmu publicējusi gan pati savas 
idejas un nodarbības, gan pārpublicējusi no Latvijas – Cīravas svētdienas skolas nodarbības un  Jēzus ev. lut. 



 21  

Draudzes svētdienas skolas filmiņas, kā arī publicēju saiti uz bērnu filmiņām ebaznīca.lv. Pateicos citiem, kas 
lapā dalījušies ar savām nodarbībām, īpaši Emmy Thevansonai un Kirai Birmanei. 

 
Mūsu draudzēs kā Amerikā, tā Eiropā trūkst svētdienu skolu skolēnu un skolotāju. Ja rīkotu LELBA vai LELBP 
Laju kursus, iesaku arī vienlaicīgi piedāvāt programmu Svētdienas skolu skolotājiem, tā dodot iespēju vienam 
ar otru labāk iepazīties un uzlabot zināšanas. 
 
BV Plenārsēdes Svētdienas skolu darba grupa 2018. g. vasarā vienojās, ka pašlaik nav vajadzīga Svētdienu 
skolu mācību programma. Uz Svētdienas skolas nodarbībām dievkalpojuma laikā bērni nāk neregulāri vai tikai 
uz īsu periodu (vienu gadu). Bērni ir ļoti dažādos vecumos, ar dažādām priekšzināšanām un dažādām latviešu 
valodas prasmēm. Skolotājiem pašiem jāsagatavo nodarbības, idejas bieži gūstot interneta vietnēs.   

 
Domāju, ka vērts izplatīt ideju, ko pārrunāja BV Svētdienas skolu darba grupas ietvaros, izveidot jauniešu “Ceļo 
un strādā” programmu: piemēram, jauniešu grupai no Amerikas kontinenta dot iespēju sekot Mārtiņa Lutera 
pēdās Vācijā un tad braukt tālāk uz Latviju un veikt kaut kādu labdarības darbu – krāsot baznīcu vai strādāt 
kādā bērnu nometnē; jauniešiem no Eiropas dot iespēju darboties Katskiļu vai citā nometnē. 
 
Lielbritānijā baznīcās arvien vairāk pieprasa, ka draudzes kārto un dokumentē bērnu nosargāšanu, 
“safeguarding”. Bērnu drošība ir atkarīga no līdzcilvēku uzmanības, tādēļ katrai personai, kurai ir aizdomas par 
bērna pamešanu novārtā, vai nežēlīgu apiešanos, par bērna fizisku, seksuālu vai emocionālu izmantošanu, ir 
pienākums par to ziņot – ja tas ir saistīts ar draudzi –   draudzes nozīmētam darbiniekam. 

 
Ļoti ceru, ka varēsiet atrast kādu no Amerikas, kas ar mieru turpmāk vadīt LELBA Kristīgās audzināšanas 
nozari, jo nebūdama Amerikā, es pietiekami labi neizprotu jūsu apstākļus. 

Rūta Abakuka 
 

LUTERĀŅU IMIGRĀCIJAS UN BĒGĻU APRŪPES NOZARE (LIRS) –  
māc. Dr. Kristīne Sūna-Koro. 
 
Pedejo tris gadu laika LIRS vadiba notika vairakas parmainas. LIRS Prezidenta un CEO amata Lindu Hartki 
pec parejas posma nesen nomainija Krish O’Mara Vignarajah. Ludzu iepazistieties ar vinu un LIRS vadibas 
komandu seit: https://www.lirs.org/our-leadership/ Krish, neskatoties uz vinas relative jaunibu, ir bagatiga 
pieredze nevalstisko organizaciju lauka ka ari iespaidiga izglitiba un pieredze sabiedriska un administrativa 
joma, ieskaitot bijusas Pirmas Ledijas Michelle Obama Policy Director amata un Valsts (State) departamanta. 
Jo ipasi svarigi uzsvert, ka Krish pati ieradas ASV beglu gimene ka mazs bernins 9 menesu vecuma. LIRS 
rupejas par vinas gimenes ierasanos seit un tagad vina ar prieku un pateicibu vada organizaciju, kas izglaba 
vinas gimeni un palidzeja iesakt jaunu dzivi Amerika.  

 
Pec parejas posma, kas raksturojas ar daudzam parmainam ari zemakos vadibas limenos, perna gada nodibinajas 
regulara komunikacija ar jauno LIRS Viceprezidentu Andrew Steele (Vice President for Development and 
Outreach). Bijam planojusi tikties, bet Covid pandemija sis ieceres mainija, bet tomer turpinajam sazinaties 
elektroniski un ar Zoom. Andrew Steele ir latviski raduraksti (jo ipasi Pensilvenija), un musu sarunas atklajas, 
ka vins ir loti ieinteresets talaka sadarbiba ar LELBA. Ceru, ka vins turpinas stradat LIRS turpmakos gados, lai 
mes varetu atjaunot regularaku sadarbibu un informacijas apmainu, kas nebija iespejama darbiniekiem 
mainoties. 

 
Neraugoties uz pandemijas grutibam, LIRS turpina beglu aprupi caur “affiliate” tiklu visa valsti – jo ipasi caur 
Lutheran Social Services lokalajam organizacijam daudzos statos. Ka mes visi zinam, Prezidentu Trump un 
Biden administraciju pieeja beglu uznemsanas un aprupes jautajumos ir samera atskiriga. Paslaik tiek plasi 
zinots, ka ASV-Meksikas robezas rajona ir ieverojams piepludums ar patveruma prasitajiem, it seviski berniem 
un jauniesiem, kuri mekle patverumu un skerso robezu vieni pasi. Situacija ir loti gruta un palidzibas resursi 
nav pietiekami. Sini konteksta baznicas un dazadas nevalstiskas (“faith-based”) organizacijas ka LIRS spele loti 
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ieverojamu lomu koordinacija ar Office of Refugee Resettlement (ORR) bernu uznemsana, kas ari ietver 
piemerotu audzu gimenu atrasanu, izglitibu, veselibas aprupi un, cerams, ari iespeju but atkal kopa ar gimenes 
locekliem. Seit ari musu LELBA atbalsts ir loti butisks! Ludzu iepazities ar LIRS darbu ar patveruma prasitaju 
berniem un jauniesiem pie robezas: nupat publicetais parskats ir pievienots sim zinojumam (Hope at the 
Southern Border).  

 
Nesen sazinajos ar Andrew Steele un vins jo seviski ludza man nodot jums visiem lielu pateicibu par LELBA 
atbalstu LIRS darbibai! No Andrew vestules: “I’d like to say THANK YOU, as we recently received a gift from 
the Latvian Evangelical Lutheran Church! We are deeply grateful for the continued support to LIRS.”  
 
Vairak informaciju par LIRS darbibu un ari ja velaties atbalstit LIRS ar ziedojumu, ludzu skatit saiti seit: 
https://www.lirs.org/refugee-resettlement/  
 
Pateiciba LELBA prieksniekam un parvaldei par ikgadejo ziedojumu un atbalstu LELBA sadarbibai ar LIRS. 
Paldies visiem garidzniekiem, draudzu vaditajiem un damu komitejam, kas atbalsta LIRS misiju ar aizlugumiem 
dievkalpojumos un ziedojumiem. Paldies draudzem un visiem LELBA locekliem, kas individuali turpina 
atbalstit LIRS ari sajos loti sarezgitajos pedejos gados un vel pandemijas apstaklos ar parliecibu, ka gan ar 
lugsanam, gan ziedojumiem mes sniedzam Kristus milestiba saknotu atbalstu un tadejadi slavejam Dievu ne 
tikai ar vardiem, bet ari ar darbiem.  

 
*Tiem kam interesē, pielikumos dokuments no LIRS President Andrew Steele “Hope at the Southern Border”. 

Pateiciba un Dievam par godu, māc. Dr. Kristīne Sūna-Koro
 
 

NAMTURĪBAS NOZARE – Voldemārs Pelds. 
 
Kaut pēdējo 3 gadu laikā Namturības nozare nav darbojusies, ceru atsākt ceļot un piedalīties citās draudzēs ar 
informāciju/referātiem. 

Voldemārs Pelds 
 
PALĪDZĪBAS NOZARE – Sandra Kalve. 

Neliedzies labu darīt ikvienam, kam tas nepieciešams, jo tavai rokai Dievs piešķīris visu, 
 lai tā to darītu. Salamana pamācība 3:27 

 
Ir pagājuši vairāk kā trīs gadi kopš Sinodes Niagārā, kurā pēc manas ievēlēšanas LELBA pārvaldē, prāvests 
Gunārs Lagzdiņš jautāja ko es gribētu uzņemties? Kādu darbu darīt un kam mana sirds piederētu? Man nebija 
ne nemazāko šaubu, ka gribu turpināt uzsākto darbu Palīdzība Latvijai nozarē. Likās, ka tas kur es būtu 
vispiemērotākā. Katram ir ejams savs ceļš un savs veids kā vadīt.  
 
Nolēmu, ka pie pirmās iespējas apciemošu organizācijas, kurām mēs jau palīdzam. Tāda izdevība arī radās 
gandrīz vai pašā sākumā. Piedalījos tajā laikā vēl LELBĀL kārtējā Plenārsēdē Rīgā un radās iespēja pēc 
sanāksmēm visus apciemot. Jutos ļoti pozitīvi par organizācijām, kurām jau esam palīdzējuši. Tomer bija 
pienācis laiks, kad vēlējos atbalstīto organizāciju skaitu palielināt, lai jūsu mīlestība sasniedz pēc iespējas vairāk 
cilvēkus un viņu sirdis.  
 
Šie trīs gadi ir bijuši notikumiem pilni. Daudziem esam palīdzējuši un tomēr vēl ir tik daudz iespēju un 
vajadzību, kā varam palīdzēt mūsu tautiešiem, mūsu māsām un brāļiem Kristū. Tādēļ rakstu šo atskaiti divu 
iemeslu dēļ. Viens, lai jūs informētu, ka darbs iet uz priekšu un jūsu saziedotie līdzekļi tiek likti lietā, bet otrs 
iemesls ir lūgt turpināt ziedot. Jūsu līdzekļi nes patiesu Dieva svētību cilvēkiem Latvijā, jo sevišķi tiem, kuriem 
aprūpe un paldzība ir visvairāk vajadzīga.  

 
Mēs esam palīdzējuši Audžu ģimeņu organizācijai, kuru nu jau ilgus vada Ilze Govere. Palīdzība, ko dodam 
tur, ir palīdzējusi iegādāties skolas mugursomas ar visiem piederumiem tiem bērniņiem, kuru audžu vecākiem 
ir trūcīgi apstākļi. Esam arī palīdzējuši noorganizēt ikgadējo Lieldienu pasākumu, kur tie jaunie cilvēki, kuri 
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jau aizgājuši savu ceļu dzīvē, nāk palīgā svinēt Lieldienas ar tiem bērniņiem, kuri vēl ir audžu ģimenēs. Tas 
palīdz veidot ģimenes atmosfēru, kura katram bērniņam ir tik vajadzīga. Jūsu saziedotie līdzekļi palīdzēja 
sagādāt 200 trūcīgākiem siltas zupas pusdienas, par kurām gādāja Jēzus draudzes diakonijas centrs. Esam 
atbalstījuši “wheels4wings” organizācijas ikvasaras nometni Spārē, kurā laiku pavada sabiedrības 
visatstumtākie cilvēki, invalīdi pilngadīgā vecumā. Tā ir nedēļa, kurā kopā ar palīgiem viņi spēj ieraudzīt pasauli 
daudz priecīgāku un saulaināku.  Jāpiezīmē, ka tieši pieaugušie cilvēki ar invalidāti ir Latvijā vismazāk 
aprūpētie. Par bērniem Latvijas valsts mēģina rūpēties, bet pieaugušie vajadzīgo palīdzību nesaņem.  
 
Tā arī ļoti piemēroti radās iespēja palīdzēt cilvēkiem ar tādu redzējumu. Radās projekts (Dzīvības Ceļš), ko 
iesākusi un veidojusi ir LELBA mācītāja Dace Skudiņa. Viņa nāca ar priekšlikumu iesaistīt zinošas neiroloģijas 
terapistes no Amerikas, kuras varētu palīdzēt un mācīt Latvijas vietējam (Kapseļu ielas nama) personālam, kā 
labāk palīdzēt bērniņiem ar stipriem neiroloģiskiem traucējumiem, kā pakāpeniski uzlabot viņu esošo stāvokli. 
Pārsvarā šo bērniņu stāvoklis nekad nepaliks tāds, ka viņi varētu dzīvot patstāvīgu dzīvi, bet palīdzēt kdam, kas 
no pilnīgi gulošas dzīves varētu sākt sēdēt, tādas cerības varētu pastāvēt. Sīkāk par pašu projektu ‘Dzīvības 
Ceļš’ varat lasīt LELBA un LELBPasaule mājas lapās. Palīdzības nozare Latvijai noziedoja naudu, lai 
izmaksātu šo terapistu ceļa izdevumus.  Latvija pati vēl nav gatava šo problēmu atrisināšanai, tādēl tā ir musu 
atbildība un pienākums palīdzēt, un tā ir arī daļa no mūsu Baznīcas misijas un kā mēs atšķiramies no LELB.  
 
Latvijā šāda veida vajadzību ir ļoti daudz. Vecāki, kuri par saviem bērniem rūpējas, nejūt valsts atbalstu. Daži 
uzdod un pārvācās uz ārzemēm, kur bērni var gūt kvalitatīvu palīdzību. Daži tomēr cīnās, viens otram palīdzot. 
Bijām paredzējuši stāties sakaros ar šādu māmiņu grupu, lai labāk saprastu, ko un kā mēs arī viņām varam 
palīdzēt, bet Covid laiks to ir kā saka ‘uzlicis’ uz pagaidu ‘bremzēm’.  
 
LELBA nozare “Palīdzība Latvijai” arī atbalsta organizāciju 'Eņģeļu Sirds’. Šī ir organizācija, kas palīdz to 
ģimeņu bērniem, kuri ir jo sevišķi talantīgi. Šī organizācija rūpējas par to, lai bērniem būtu iespēja mācīties un 
iegūt zināšanas, kuras citādāk, ņemot vērā ģimenes finanses, nebūtu iespējamas. Mūsu nozare ir sponsorējusi  
ekskursiju uz Kurzemi. Daži bērniņi pirmo reiz savā mūžā varēja saslapināt kājas jūras ūdenī. Esam atbalstījuši 
mācību ekskursiju uz Tukumu. Tā mēs palīdzam šiem bērniem redzēt arī Dieva pasauli un tās skaistumu.  

 
Esam lidzeklus devui grupai Marta, kura aizsargā un palīdz sievietēm, kurām tiek fiziski darīts pāri ģimenēs, 
un viņām un bērniņiem nav kur meklēt drošu patvērumu. Tiek arī financiāli palīdzēts un atbalstīts LELBPasaulē 
Latvijas iecirknis, lai tas varētu arī savu darbu turpināt nesot Evanģēliju tiem pēc kura tie ir izslāpuši. Pirms 
Covid iesāka savus postījumus paspējām palīdzēt Kurzemes (Valtaiķu apkārtnes) Kristīgo Bērnu Dienām. 
Esam arī palīdzējuši mums daudziem pazīstamajām Zvannieku mājām, kuras izjuta mūsu dāsnumu, jo sevišķi 
Pandēmijas laikā. Iecere ir arī izveidot LELBPasaulē kristīgo jauniešu dienas. Cerams, ka Pandēmijai 
beidzoties, būs arī tāda iespēja.  

 
Kā varat redzēt mūsu palīdzības apjoms un sfēru dažādība aug. Iespēju un vajadzību ir daudz. Ziedosim, lai 
Dieva darbs un viņa mīlestības sēklas varētu tikt dāsni sētas.  
 
Gribu arī izmantot šo iespeju un pateikties visiem, visiem, kuri ir ziedojuši “Palīdzība Latvijai”nozarei,jo sevišķi 
dāsnākajiem ziedotājiem, Andrim Celhertam no Klīvlandes, Indianapoles latviešu  draudzei un daudziem 
daudziem no jums,  kuru mlīestība ir ļavusi pozitīvi ietekmēt tik daudzu dzīves. Paldies par jūsu visu palīdzību 
un lūgšanām. Pateicibā par jums visiem,  

Sandra Kalve 

STATISTIKAS NOZARE – prāv. Dāvis Kaņeps. 
 
Statistikas nozares darbs ir vienmēr bijis veikts ar datu trūkumiem, bet pēdējie gadi jo sevišķi cietuši dēļ draudžu 
nepaziņošanas. Pēdējos trīs gadus draudžu statistiku ievada elektroniski google.docs veidlapā. Šī metode, lai 
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gan jauns pagrieziens mūsu Baznīcai ir piedāvāta savas vienkāršības dēļ. Vēlos pateikties draudzēm, kuras 
regulāri izpildījušas un iesūtījušas anketas! Paldies Tijai Abuls, kura katru gadu izsūt draudzēm pieeju anketām 
– gan izdrukājamas kā agrāk, gan ar saiti uz elektroniskām anketām, kā tagad. Tija arī ir sūtījusi pāris 
atgādinājumus gada garumā, lai mudinātu visus uz pilnu sadarbību. 
Ko varam iemācīties par sevi ja apskatāmies sakrātos datus?  

1. Vairs nav nevienas draudzes kuras kristīto locekļu skaits pārsniegtu 1000 locekļu, ne 900, ne 800, pat 
ne 700. 

2. Lielākam draudžu skaitam ir starp 150-300 kristītu locekļu. 
3. Dažas draudzes neskaita locekļus-bērnus kopskaitā. Vai tā ir pareizi? 
4. Ir gadījumi, kad uzrādītais iesvētīto locekļu skaits nesaskan ar to skaitu par kuriem draudze LELBAi 

maksājusi obligātās nodevas. Varētu argumentēt, ka LELBA kasieris ir de facto draudžu statistiķis.  
5. Augošs jautājums, kas biežāk varētu pacelties ir par to, cik LELBA draudzes spēs katra par sevi 

uzturēt pilna laika mācītāju. Otrs ar to saistīts jautājums būs: Kur atrastos tās draudzes, kuru kaimiņos 
atrastos otra latviešu draudze ar kuru sadarboties mācītāja atalgošanā? Trešais radniecisks jautājums 
būs: vai nākotnē būtu jāsagatavo ordinācijas kandidātus kuru nodarbošanās būtu dalīta starp draudzes 
darbu un otru maizes darbu? 

6. Reģistrēto locekļu skaits tomēr neņem vērā tos cilvēkus, kurus tās sūtība “darīt par mācekļiem visas 
tautas, tās kristīdamas Tēva, Dēla un Svētā Gara vārdā…” sasniedz un kuri nāk draudzes uzmanību 
lokā. Tie var būt jaunatbraucēji no citām valstīm vai “atdzimušie” latviešu luterticīgie, bet kuri savu 
piederību vietējai draudzei nav apstiprinājuši. 

7. Lai gan neviens to nevarētu izteikt skaitļos, tomēr jāatzīst ka mūsu sīkstums līdzējis uzturēt iemantoto 
struktūrvienības par spīti dilumam. Vadoties pēc jaunākas Baznīcas Gadagrāmatas LELBAi ir 49 
draudzes un dievkalpojumu kopas. Ja nemaldos, lielākais draudžu un kopu skaits jebkad ir 79. 
Draudzes gan izsīka, gan apvienojās un tāpēc skaits laika gaitā mazinājies. Taču viss tas mums liek 
padomāt – kā citādi varētu būt? 

8. Labklājībai augot, ģimenes skaits samazinājās. Kā zinām, no akmeņiem nevar “uztaisīt” jaunus 
draudzes locekļus. Tomēr, mūsu uzdevums nav “uztaisīt” draudzes locekļus bet sagatavot cilvēkiem 
tapt par mācekļiem - Kristus sekotājiem. Statistikas lapās uzrādītie kalpošanas dati liecina, ka dažas 
draudzes cenšas vairāk vērsties uz āru – ziedojot talantu, laiku un līdzekļus sadarbības partneriem kas 
palīdz jeb sasniedz traumās, grūtībās u.c. nonākušiem. Piem. projektiem “Dzīvības ūdenim” un 
“Dzīvības maizei”, vai arī LIRS un LWR vai CLWR. 

Prognoze: Raksturojot nākotni būtu jāsaka ka draudžu modeļi mainīsies ar to, ka finansiālu apsvērumu dēļ viens 
garīdznieks varētu aprūpēt plašākus rajonus. Palīgā nāktu plašsaziņas līdzekļi – internets ar to saistīto virtuālo 
vidi. Paturot un attīstot iemācītos paņēmienus kādus esam ieguvuši COVID 19 laikā, potenciālā “draudze” būs 
retāk apdzīvota, bet skaitliski līdzīga kā iepriekš. No mutvārdu stāstījumiem var secināt, ka agrāk Baznīcā 
neaktīvi cilvēki ir atgriezušies vai no jauna uzradušies. Tā ir prieka vēsts!  
Ordinētie garīdznieki arvien ir un būs tie, kas ir trenēti/sagatavoti ar cilvēkiem sazināties jeb uzturēt sakarus 
(kaut savā dažādībā ar atšķirīgām dāvanām!), kā arī sludināt un mācīt par Kristietības pamata būtību, un 
pārvaldīt draudzes/džu sakrālo dzīvi. Skaitliski dilstot uz mazāk cilvēku pleciem tiek uzlikta tā pati slodze ko 
agrāk nesa daudz vairāk amatu pildītāji. Tāpēc tagad vairāk nekā nekad der mums apzināt savu Luterisma 
mantojumu izskanētajā “Vispārējās priesterības” principā. Laju kursi devuši darba rīkus laju vadītājiem, lai būtu 
savas draudzes un Baznīcas vidū uzraugi, celtnieki vai iedvesmotāji. 

   
Spriežot vēl no tā, cik strauji kāpusies namu uzturēšanas dārdzība, tuvojas laiks, kad draudzes varēs apsvērt 
jautājumu: vai nams kalpo draudzei vai draudze kalpo namam? Kad pietuvosies lūzuma brīdis, kad nāksies atzīt 
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spēka trūkumu turpināt labot jumtus, mūrus un telpas, vai maksāt komunālo pakalpojumu izdevumus, 
apdrošināšanas un citas izmaksas? Kristus mūs ir atpestījis lai mēs varētu pielāgoties tagadējiem un 
prognozējamiem apstākļiem! Tas ir, -celt savu garīgo namu uz klints nevis uz smiltīm! 
Jo ņiprāki un devīgāki rīkojamies, nav iemesla kāpēc LELBA draudzes nevarētu vēl ilgi darboties un dzīvot – 
ieelpojot svaigo Evaņģēlija gaisu, elpu, dvašu. Statistikas darbs Baznīcas lietās nav par nolemtām trajektorijām. 
Mēs nevaram paredzēt kad notiks atdzimšana un atjaunošanās! Tādi brīnumi mēdz izlocīt bultas un līnijas ne 
tādos virzienos, ko prāts aptver, bet jaunās dimensijās… 

Prāv. Dāvis Kaņeps 
 

TEOLOĢIJAS NOZARE – prāv. emer. Ilze Kuplēna-Ewart. 
Vadi mani savā patiesībā un māci mani, 

jo tu esi mans glābējs Dievs, 
uz tevi es ceru augu dienu!  (25. Ps. 25) 

 

    Uz latviešiem pazīstamo sakāmvārdu “Mūžu dzīvo, mūžu mācies” - var atsaukties arī katrs kristīgs 
cilvēks. Dzīves pieredze rāda, ka ticībai ir jāveidojas lai tad, kad dzīves vētras brāzmo vai lieli jautājumi paceļās 
būtu arvien pieejams stiprais balsts pie kā pieturēties un kurā atrast mieru un cerību. Šo nepieciešamību esam 
piedzīvojuši šajā pēdējā gadā, kad pandēmijas ierobežojumi ir atstājuši katru neziņā un šķietami izkustinājuši 
daudzus līdzšinējus pieņēmumus. Te milzum liels paldies jāizsaka katram garīdzniekam, kas ne tikvien centies 
sniegt pastorālu palīdzību neparedzētos apstākļos, bet savos sprediķos, Bībeles stundās un vadītās pārrunās 
centies rādīt uz DIeva klātesamību un atpestīšanas cerību savā Dēlā.  
    Iekļūšana virtuālajā pasaulē, lai sasniegtu savus draudzes locekļus nozīmē, ka garīdzniekiem ir bijis 
jāapgūst līdz šim nepazīstamas iemaņas un prasmes. Apgūt šīm zināšanas ir prasījis daudz laika un ievērojamas 
pūles. Varbūt viens otrs nodreb tiklīdz piemin “Zoom”, tomēr šie neparedzētie apstākļi ir ļāvuši tādiem 
cilvēkiem piedalīties Bībeles stundās un pārrunu grupās, kas nav to agrāk darījuši. Paldies visām amatmāsām 
un amatbrāļiem, kas turpinājuši piedāvāt šādas iespējas saviem draudzes locekļiem! No savas puses sirsnīgi 
pateicos mūsu archibīskapei Laumai par viņas Bībeles stundām, kuros ar prieku piedalos kopā ar citiem no 
Ziemeļamerikas kā arī no visas Eiropas. 
    Kamēr garīdznieki atbalsta un stiprina savus draudzes locekļus, teoloģijas nozare ir veidojusi plānus, 
kas palīdzēs garīdzniekiem risināt pandēmijas laikam saistītus jautājumus, kā arī sniegs nepieciešamu personīgu 
atbalstu. Kā kāda kolēge konstatēja - krūzi ir jāuzpilda, lai no tās varētu liet…  
    4. maijā māc. Dr. Kristīne Sūna-Koro vadīs pārrunas par Svēto Vakarēdienu pandēmijas laikā. Šī ir 
tēma, kas likusi katram garīdzniekam, un dievlūdzējam nopietni pārdomāt, kā un vai var dalīties sakramentā 
neesot fiziski kopā ar citiem.  Paldies mūsu archibīskapei par piedāvājuma īstenošanu! 
    Savukārt 17. un 31. maijā Dr Urzula Glienecke vadīs pārrunas par tēmu: “Elpa ir enkurs un laiva, kas 
droši iznes cauri vētrām”.  Šīs pārrunas balstīsies uz starptautiski augsti atzītu Kristin Neff un Christopher 
Germer “Mindful Self-compassion” principiem. Ļoti ceru, ka šajās pārdomās dalībnieki atradīs atspaidu no 
lielās papildus atbildības, ko kalpošana pandēmijas laikā ir likusi nest un nedrošību, ar kuriem varbūt bijis 
jācīnās.  
    Lai atbalstītu mūsu garīdzniekus viņu tālāka izglītībā sarunā ar Latvijas Universitātes Teoloģijas 
Fakultātes dekāni, māc. Dr. Daci Balodi sākam veidot plānu, kas dotu iespēju piedalīties neklātienes kursos, ko 
pasniegtu Teoloģijas fakultātes un arī citu universitāšu mācības spēku Latvijas Universitātes paspārnē. Ceru, ka 
uz LELBA sinodi varēsim iepazīstināt ar konkrētiem priekšlikumiem, no kuriem mūsu garīdznieki varēs redzēt, 
kas viņus uzrunā.  
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    Diemžēl pandēmijas apstākļi nav ļavuši tālāk īstenot iecerētos laju kursus, kas šoreiz būtu bijuši 
piedāvāti visiem Latvijā un vēlāk citā, viegli sasniedzamā vietā. Tomēr tiks plānots uz priekšu, lai tie varētu 
īstenoties - “viss labs nāk ar gaidīšanu”! 
    Pateikšos par jūsu ierosinājumiem, un norādījumiem, lai katrs spētu turpināt mācīties un tā pildītu savu 
aicinājumu - dalīties Prieka vēstī gan savos vārdos, gan savos darbos.  
   Paldies visām draudzēm, kas saprot šo nepieciešamību un atbalsta savus ganus pieškirot gan līdzekļus, gan 
arī laiku talakizglītošanai.  

Prāv. emer. Ilze Kuplēna-Ewart 
 

ARCHIBISKAPA NAKOTNES ALGAS FONDS – māc. Aivars Pelds/kasiere Baiba Rodiņa. 
 
Fondu iesāka 2008. gadā, lūdzot lai draudzes ziedo $50 par katru draudzes locekli.  Vairums draudzes savu 
pienākumu izpildīja. 
 
Thrivent kontā mums ir $354,082.14.  Mēs 2020.gada pārskaitījām $40,000 no Thrivent kontu uz 
Kreditsabiedrības kontu.  Kreditbiedrības kontā mums ir $34,891.72. 

LELBP kasiere Baiba Rodiņa 

 
RĪTDIENAS FONDS un ARCHIB. A.LŪŠA PIEMIŅAS FONDS – Tamāra Rūsis. 

Teici to Kungu, mana dvēsele un neaizmirsti ko viņš Tev labu darījis!  (Psalmi 103:2) 
 
Fonda darbs turpinās piešķīrot stipendijas teoloģijas mācībām. Esam ļoti lepni par māc. kand. Imantu Miezi 
nobeidzot viņa teoloģijas studijas Īrijā. Apsveicam Imantu un gaidām, kad viņu ordinēs. Stipendiāte Dace 
Lazdiņa ir uzsākusi otro mācības gadu teoloģijas studijās un novēlam Dacei tikpat labas sekmes otrā gadā kā 
bija pirmā gadā. Pagājušā gadā Ilzei Reiterei piešķīrām stipendiju uzsākot teoloģijas studijas Vācijā. Ārpus 
studijām, atbalstījām Latvijas Bībeles Biedrības projektu pirmsbaznīcas tekstu tulkojumiem un tās grāmatas 
izdošanai.  
 
Aprīļa valdes sēdē pārrunājām to, ka aicināsim bijušos stipendiātus uzrakstīt par sevi, studijām un kāpēc lūgt 
atbalstu no Rītdienas fonda. Ievietosim šos rakstus mājas lapā un ziedojumu aicinājuma vēstulē, ko izsūtīsim 
visām LELBP draudzēm līdz gada beigām. 
 
Pateicamies visām LELBAs draudzēm, kuri ir ziedojuši. Liels paldies par jūsu atbalstu. Aicinām visām 
draudzēm ziedot.  Ja Tev dots, Tev jādod tālāk. Dosim tālāk! Ziedosim Ritdienas fondam. 
 

Ar saulainiem sveicieniem no Kalifornijas! Tamāra Rūse 
 
STIPENDIJU FONDS – prāv. Dr. Sarma Eglīte. 

A r o d s k o l u  s t i p e n d i j u  f o n d s  L a t v i j a s  l a u k u  b ē r n i e m  
 

Fonds dibināts 2012. gadā, lai palīdzētu centīgiem lauku bērniem izmācīties arodu, jo Latvijai nepieciešami 
santechniķi, elektriķi, frizieres, pavāri, mechāniķi utt. (Mācības arodskolā, kas atrodas Latvijas teritorijā un 
“centība” ir stipendijas noteicošie faktori, nevis “labas atzīmes ” - tā šis fonds atšķiŗas no pazīstamā Vītola 
fonda, kas atbalsta Latvijas visgudrākos jauniešus un ir domāts mācībām augstskolā…)  

Biju dalījusies draudzē ar savu sapni sarūpēt stipendijas lauku bērniem, kas vēlas mācīties, bet ģimenes rocība 
ir par knapa un kam varētu būt arī “gŗūta galva”. Fonda sēklas naudu ziedoja kāda Klīvlandes Apvienotās 
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draudzes ģimene un, pateicoties viņai, pie LELBAs spējām izveidot Arodskolu stipendiju fondu Latvijas lauku 
bērniem.  

LELBA Pārvalde apstiprināja Fonda Darbības un Stipendiju noteikumus; galvenie punkti: 
Darbības noteikumi: 
1. 2012. gadā pie LELBA dibināts šis fonds, lai palīdzētu trūcīgiem jauniešiem iegūt arodskolas izglītību 

Latvijā. 
2. Fonda priekšsēdis ir LELBA pārvaldes apstiprināts uz trīs gadu termiņu. 
3. Ex-oficio fondā var darboties LELBA pārvaldes priekšnieks/ce un LELBA jaunatnes nozares vadītājs/a.  
4. Fonda izmantojamie līdzekļi sastādās no pamatkapitāla augļiem/procentiem, draudžu, organizāciju un 

privātpersonu ziedojumiem un novēlējumiem. 
5. Fonda finances (kapitālu) pārrauga LELBA kasieris, vai LELBA apstiprināts kasieris fonda kases 

apsaimniekošanai. Fonda kasieris, ja tāds ir, un LELBA kasieris un LELBA revidenti uzstāda noguldījumu 
plānu un budžetu. 

6. Stipendijas piešķiŗ uz attiecīga lūguma pamata, saskaņā ar stipendijas noteikumiem. 
7. Stipendiātus ieteic fonds un apstiprina LELBA pārvalde. 
Arodskolu stipendiju noteikumi:  
1. Kapitāls Arodskolu stipendiju fondam Latvijas lauku bērniem sastādās no $100,000USD ziedojuma. 
2. Kapitāls noguldāms ilgtermiņa sertifikātos un stipendijām lietojami tikai augļi / procenti.  
3. Stipendiju parasti piešķiŗ jauniešiem, kuŗi sekmīgi beiguši Latvijas pamatskolu vai ģimnāziju,… dzīvo 

laukos, kam nepieciešams pabalsts un kuŗus ieteic viņu pagasts. 
4. Kandidātus stipendijai var proponēt pagasts, skola vai kāds skolotājs, bet stipendiātu izrauga fonds un 

apstiprina LELBA pārvalde. 
5. Arodskolai jāatrodas Latvijā. 
6. Kandidātam nepieciešams attiecīgās skolas beigšanas diploms ar atzīmēm (vai paskaidrojums no skolas 

kādēļ tāda nav kopā ar pēdejo skolas liecību), vismaz divas atsauksmes no skolotājiem un / vai citas 
piemērotas personas, ar personīgu dzīves stāstu.  

7. Stipendija sedz skolas naudu un palīdz ar iztiku (grāmatām, pārtikai, studentu mītnei - ja nepieciešams, 
arī transportam). Sekmīgi nobeidzot mācības gadu, stipendiju piešķirs arī nākamam mācības gadam - līdz 
pat programmas beigšanai (jaunietim jāiesūta sava liecība un apraksts par mācības gadu). 
 

Stipendiāti ir mācījušies/ās: Valmieras profesionālajā vidusskolā par Pavāriem, Smiltenes technikuma 
Transporta kursā, Priekuļu technikumā par Autoelektriķiem, Ogres technikuma Mežsaimniecības nodaļā, Ogres 
technikuma Viesmīles nodaļā un Liepājas valsts technikumā apgūstot Mechatronisku sistēmu techniķa 
specialitāti. 

No 2017. gada sākuma līdz 2018. gada rudenim stipendijās izmaksāts turpat $16,500 USD. 2021. gada 
pavasarī fonds atbalstīja Kandavas Lauksaimniecības technikuma studentus ar datora iegādi. Cerējām 12 
studentiem sarūpēt datorus; spējām to 6 studentiem, dēļ fonda noteikumiem. (Vidienes apgabals atbalstīja 2 
studentus, paliek vēl 4 bez datora – nepieciešami vēl $2,000.00.) 

Fondā vairākus gadus līdz š.g. sākuma līdzdarbojas diakone Linda Sniedze Taggart. Paldies par viņas laika 
ieguldījumu un sirsnību!  

Prāv. Dr. Sarma Eglīte 
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KASES PĀRSKATS – Andris Celherts. 
           LELBA FINANICAL ZIŅOJUMS no 2019. gada 1. janvāra līdz 2020. gada 31. decembrim 
 
Kopš pēdējās Sinodes Niagāras ūdenskritumā grāmatas par 2017. un 2018. gadu pārskatīja revīzijas komiteja 
2019. gada martā Klīvlendā, Ohaio štatā.  Pielikumā jūs atradīsiet 2019. un 2020. gada finanšu pārskatus.  2019. 
gada ziņojums joprojām ir apvienots ar ASV dolāriem un Kanādas dolāriem.  Lai gan dolāra vērtība var nebūt 
patiesi atspoguļojama, ja tā vēlas kopsummu tikai ASV dolāros, tā parāda aktivitāti, kas notika 2019. gadā.  
2019. gada 29. martā un 2019. gada 30. martā es apmeklēju Kanādas baznīcu reģionālo sanāksmi Hamiltonā, 
lai labāk izprastu to līdzekļus un to, kā tos varētu izmantot. Šīs diskusijas rezultāts bija tāds, ka Summas, kas 
tika noguldīts Latvijas svēršanas tirgū Limited Toronto, bija diezgan ierobežotas attiecībā uz to, ko ar tām varētu 
darīt.  
 
Līdz ar to nāca 2020. gads un Covid.  Beidzot bija pienācis laiks apskatīt grāmatas, kas jums šodien tiek 
prezentētas, lai tās būtu nedaudz citā formātā. Tā kā Kanādas līdzekļu izmantošanas joma bija diezgan 
ierobežota un vienmēr pastāv valūtas konvertēšanas jautājums, manis glabātās grāmatas tika sadalītas divās 
atsevišķās vienībās: viena Kanādai un viena Amerikas Savienotajām Valstīm, kā jūs redzēsiet, kā jums tika 
iesniegts 2020. gadā. Vienkārši tas ir tikai tīrāks un precīzāks izskats.  

 
Aplūkojot 2020. gadu ASV dolāru peļņai un zaudējumiem, jūs atradīsiet zaudējumus $ 21,370.42. USD   
Kanādas dolāriem 2020. gadā bija peļņa $3626.59  dolāru.   USD dolāru bilance ir $542,024.81, bet Kanādas 
dolāriem  $172,743.26 CND uz 2020. gada 31. decembri.  
 
2021. gada sākumā tika izskatīti un apspriesti dažādie akciju fondi, vai projekti vēl turpinās, vai arī tie tiek 
pabeigti.  Neaktīvie līdzekļi tika konsolidēti kontā ar nosaukumu Vispārējais projektu fonds, kura atlikums 
2020. gada 31. decembra beigās bija $23,346,00 USD.    
 

Aplūkojot ASV bilanci, kas beidzas 2021. gada 28. februārī, jūs redzēsiet pašu kapitālu $566,990.57 USD 
dolāru . No šīs summa$503,076.17 USD dolāri ir atvēlēti dažādiem projektiem.  Kanādas dolāru bilance atrodas 
labākā vietā, kur pašu kapitāls kopā ir $169,116.67 CND dolāri un neierobežots pašu kapitāls (sākuma kapitāls) 
ir $164 794,14 CND dolāri.  Tas ir daudzu gadu rezultāts, kad Kanādas baznīcas iemaksāja savas nodevas 
LELBA un nauda palika tur.   
 
Dažas izmaiņas notika 2021. gadā.  Latvijas svēršanas apvienība Limited Kanādā apvienojās, lai kļūtu par 
Ziemeļu bērzu svēršanas savienību.  Vēl viena izmaija 2021. gadam būs tā, ka puse no LELBP maksām tiks 
izmaksāta no Kanādas līdzekļiem.  Kopējās NODEVAS LELBP ir $ 30,000 USD, tāpēc puse nāks katrā pusē.  
Viena no papildu izmaiņām, kas šobrīd turpinās, ir, ja tādiem fondiem kā Arodskolas Stipendijas būs savi 
subkonti (naudas tirgus, CD u.c.). No šodienas Arodskolas Stipendijas ir pirmais, kas tiek pilnībā finansēts ar 
savu naudu. Tas ir tāpēc, lai attīrītos no tā laika, kad es pārņēmu vadību un dzirdēju, ka visiem ir šis fonds vai 
tas fonds, bet nebija pārliecināts, ka mums ir pietiekami daudz naudas, lai segtu visus šos līdzekļus. Debets ne 
vienmēr bija vienāds ar kredītiem. Tagad viņi tā dara.  
 

Ar to jūs atradīsiet arī ierosināto 2021. gada budžetu gan ASV dolāriem, gan Kanādas dolāriem.  Ņemot vērā 
faktisko pieejamo naudu ikdienas operācijām un baznīcas locekļu skaita samazināšanos, es pieprasu, lai Sinode 
apstiprinātu $ 1.00 palielinājumu katram loceklim, kas pašlaik ir $ 11.00 un ir līdz USD 12.00, lai uzturētu 
operācijas.  Paldies! 

LELBA kasieris Andris Celherts 
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REVIZIJAS KOMISIJA – Ingrīda Jansone. 
 

Atsevišķā pielikumā seko ziņojumi :  
Parvades kases revizija 2019 
Parvaldes kases revizija 2020 usd 
Parvaldes kases revizija 2020 cdn 
Armisijas kases revizija 
 
Draudžu dienas nav iesnieguši dokumentus, vai atskaites toties nevaram revidēt to kasi. 

Ingrīda Jansone 
 
 

LELBA SATVERSMES KOMISIJAS ZIŅOJUMS 
 

LELBA XV Sinode uzdeva “LELBA pārvaldei rūpīgi izskatīt LELBA Satversmi un sagatavot XVI 
Sinodei ieteiktas maiņas, lai atspoguļotu šodienas apstākļus.” (LELBA XV Sinodes 8. rezolūcija, 2017. gada 
oktobrī Niagārā.) Pēdējā caurskatīšana notika pirms 30 gadiem. Šim uzdevumam LELBA Pārvalde izraudzīja 
Satversmes grozījumu komisiju (prāveste Sarma Eglīte, prāveste Anita Vārsberga-Pāža un advokāts Edvards 
Hess ). 

 
Darbs tika uzsākts īsi pēc Sinodes, Anitai Vārsbergai-Pāžai un Sarmai Eglītei tiekoties vairākkārt. 

Satversmi pārlasot, uzmanība tika pievērsta valodai – gramatikai un termiņiem – to paskaidrošanai un 
precizēšanai. Tika papildināti panti, kuŗos trūka skaidrības, piemēram par balsstiesībām, nodevām, kuŗš ko 
pārbauda utt. Laiks arī prasījis savas pārmaiņas: raudzīties, lai delegātu skaits nesaruktu, ieteikums par ārējo 
auditu, dievkalpojuma kopas, valodu jautājums utt. Pārredzamībai izmantoti vairāki virsraksti un sadaļas. 

 
Juridiskos jautājumus nodevām advokātam Edvardam Hess. 
 
Satversmes projektu pārrunāja un papildināja LELBA Pārvalde un Apgabala prāvesti. Pārvaldes 

apstiprināto projektu, līdz ar komisijas paskaidrojuma rakstu izsūtīja visiem LELBA garīdzniekiem un draudžu 
priekšniekiem. Virtuālajā platformā devām trīs iespējas tikties ar Satversmes komisiju.  

 
Paldies tām personām, kas piedalījās un kas iesūtīja savus jautājums un/vai ieteikumus. 
 

Satversmes komisija
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LELBA XV SINODES PIEŅEMTĀS REZOLŪCIJAS, 2017. gada oktobrī, Niagārā 
 
1. Kopš pēdējās LELBA sinodes, divās LELBA draudzēs ievērojamas summas ir bijušas nelikumīgi 
piesavinātas (embezzled) no draudzes kases. Vienā gadījumā tas noticis tādos apmēros, ka vēl joprojām 
turpinās policijas izmeklēšana. Draudzes līdzekļu apzagšana ir krimināls noziegums.  
 
Izsakām savas rūpes par to, kā šādi gadījumi ietekmē baznīcas dzīvi un savstarpēju uzticību. Lai 
nodrošinātu draudzēm saziedotos un dāvinātos līdzekļus attiecībā uz draudžu financiāliem darījumiem,  
LELBA XV sinode stingri ieteic draudzēm ievērot sekojošās vadlīnijas: 

1. Divas personas, kuŗām nav radniecība, saskaita kolekti un citus skaidrās naudas ziedojumus. 
2. Katrs ienākums un izdevums pie pirmās izdevības ir iegrāmatojams ar attiecīgām norādēm. 
3. Draudzes kasierim/grāmatvedim vismaz katru ceturksni ir jāziņo savas draudzes valdei par kases 
stāvokli. 
4. Pirms gadskārtējās pilnsapulces ir jānotiek visu draudzes kontu pilnai revizijai. 
5. Revizijas komisijā piedalās vismaz divas personas, kuŗām nav radniecība ar draudzes kasieri vai 
grāmatvedi. Visieteicamāk ir lietot profesionālu revidentu. Ja draudzei nav iespējams to nokārtot, tā var 
lūgt ieteikumus no LELBA kasiera. 
6. Apgabala prāvesti sastādīs sarakstu no CPA (ASV) / CA (Kanāda), kas ir gatavi revidēt draudzes 
kases grāmatas bez atlīdzības. 
7.  Ja rodas jautājumi par draudzes līdzekļu nelikumīgu lietošanu, draudzei nekavējoties tas jāziņo 
apgabala prāvestam.  
 

2. Ņemot vēra lielo svētību, ko draudzes ieguvušas ar laju vadītiem dievkalpojumiem un apzinoties 
turpinošo nepieciešamību pēc tadiem,  
LELBA XV sinode aicina LELBA tuvākā laikā rīkot laju kursus arī citos apgabalos, lai būtu iespējams 
sagatavot visus, kuŗiem ir aicinājums šim kalpošanas veidam. 
 
3.  LELBA XV sinode lūdz Evanģelizācijas nozarei LELBA mājas lapā ievietot garīdznieku sprediķus, tos 
sadalot pa gada laikiem un tematiem, izmantošanai laju dievkalpojumos. 
 
4. LELBA XV sinode aicina tām draudzēm, kuŗās notiek īpaši dievkalpojumi, piemēram mūzikāli 
dievkalpojumi, tos ieskaņot un ievietot sociālajos medijos, lai tie būtu pieejami visām mūsu draudzēm un 
dievlūdzējiem.   
 
5. Tā kā dzīvojam ļoti izkaisīti, un saprotot lielo svētību no tikšanās reizēm,  
LELBA XV sinode lūdz LELBA pārvaldei gādāt, ka notiktu kopīga mācītāju konference vai Teologu 
dienas visiem apgabaliem.  
 
6. Tā kā profesionālo darbinieku atlīdzībā parasti ir ieskaitīta pensijas iemaksa, un saprotot, ka mūsu 
garīdznieku, īpaši kas apkalpo mūsu Baznīcas mazākās draudzēs, atlīdzības nav “lielas”,  
LELBA XV sinode atgādina draudzēm, ka tā ir viņu atbildība paredzēt līdzekļus sava garīdznieka pensijai.  
 
7.  Tādēļ, ka vairākām draudzēm pārtrūkušas attiecības ar savām māsu draudzēm,  
LELBA XV sinode iesaka atbalstīt LELBāL draudzes Latvijas apgabalā.   
 
8. LELBA XV Sinode uzdod LELBA pārvaldei rūpīgi izskatīt LELBA satversmi un sagatavot LELBA 
XVI Sinodei ieteiktas maiņas, lai atspoguļotu šodienas apstākļus.  
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9. LELBA XV sinode lūdz LELBA pārvaldei un/vai attiecīgo apgabala prāvestiem pārskatīt draudžu 
kontraktus slēgtus ar mācītājiem, īpaši pievēršot uzmanību mācītāju pensijai. 
 
10. LELBA XV sinode aicina visas LELBāL draudzes atzīmēt Latvijas simtgadi ar 24 stundu garu lūgšanu 
stafeti, sākot ar Austrāliju un virzoties rietumu virzienā, katrai draudzei dodot specifisku lūgšanu laiku 
saskaņā ar tās laika joslu.   
Ierosinām aicināt šajā stafetē piedalīties ar latviešu katoļu un baptistu draudzes ārpus Latvijas. Aicinām 
katru draudzi savu lūgšanu brīdi nofilmēt, lai būtu iespēja visu draudžu lūgšanas apkopot vienā video, kuŗu 
ievietotu medijos.  
(Stafetes karti un izziņošanu ir ar mieru koordinēt mācītāja Ieva Pušmucāne-Kineyko. Nepieciešams atrast 
video/mediju koordinātoru.) 
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